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Važniji telefoniVažniji telefoni
Ordinacije opće medicine
Cvjetović, Dubravka dr. (školska)    250-111
Matejčić Dokoza, Sanja dr.              259-868
Ušljebrka-Šimunović, Sandra dr.    259-624
Toljanić-Brdar, Vesna dr. (predšk.)  259-644
Patronaža            549 -270

Stomatološke ordinacije
Dunatov Bolf, Ana dr.             250-993

Ljekarna:             545-391

Veterinarska praksa Uvodić:         564-772

Župni ured:     
• Cernik                   259-638
• Grad Grobnik                250-150

Matični ured Čavle:             259-512

Knjižnica Čavle:              208-313

Osnovna škola
• Čavle:              259-169, 259-570
• Grad Grobnik:              296-774
Dječji vrtić «Čavlić»:             259-513
Javni bilježnik:             545-326
Turistička zajednica:            549 120
DVD Čavle:              250-285
Dimnjačar Kamino:                091 952-2829

Adresa: 51219 Čavle
Krenovac 2
Tel: 545-313
Tel. za pogrebne usluge: 099/326-1003
E-mail: kd.cavle@gmail.com

Općina ČavleOpćina Čavle
Općinska načelnica

 Ivana Cvitan Polić
Predsjednik Općinskog vijeća

Norbert Mavrinac
Adresa: 51219 Čavle, Čavja 31
Telefon: 208-300, 208-310
Fax:  208-311
Internet: www.cavle.hr
Dan Općine

1. svibanj (parne godine),
24. kolovoz (neparne godine)

Upravni odjelUpravni odjel
Uredovno vrijeme:

• 8.30 – 11.00 (pon, srij, pet),
• 9.00 – 11.00 i 13.00 – 17.00 (ut)

Uredovno vrijemeUredovno vrijeme
Matični ured
(Dom Čavle, pokraj Pošte)
     utorak i četvrtak:                  08.00 - 16.00 

Turistička zajednica
(Dom Čavle, pokraj glavnog ulaza)
     ponedjeljak - petak:             08.00 - 13.00  
     subota:                                     09.00 - 12.00

Knjižnica Čavle
(prizemlje Čebuharove kuće)
     pon. - sri. - pet.                    09.00 - 13.00
     utorak - četvrtak                  15.00 - 20.00

Ljekarna
(preko puta Čebuharove kuće)
     pon. - pet.                     07.30 – 19.30
     subota                     08.00 – 12.00

Popis novorođene djece čiji su roditelji/staratelji u 
razdoblju od srpnja 2021. godine do prosinca 2021. 
ostvarili pravo, sukladno Odluci Općine Čavle, 
na novčanu naknadu od dvije tisuće kuna (popis 
se odnosi na djecu za koju su roditelji prilikom 
preuzimanja odluke o pravu na novčanu naknadu 
potpisali izjavu o privoli):
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Momčilović Milan, 28.08.2021.
Mihoković Ana, 29.08.2021.
Grubiša Renato, 29.08.2021.
Burić Mihovil, 31.08.2021.
Joldžić Zorka, 13.09.2021.
Ćakoli Isen, 14.09.2021.
Pešut Milena, 15.09.2021.
Bajraj Haki, 18.09.2021.
Stojaković Persa, 18.09.2021.
Katalinić Božo, 19.09.2021.
Lukić Ana, 22.09.2021.
Brozović Maja, 25.09.2021.
Jakšetić Nevenka, 30.09.2021.
Lupi Ivanka, 30.09.2021.
Baričević Anica, 04.10.2021.

Šegota Nevena, 06.10.2021.
Linić Savo, 07.10.2021.
Počkaj Ana, 14.10.2021.
Frlan Lorka, 17.10.2021.
Dubenko Petar, 18.10.2021.
Rašić Milan, 19.10.2021.
Broznić Slavica, 22.10.2021.
Cergnar Livio, 22.10.2021.
Vojnović Gospova, 22.10.2021.
Rabak Teresa, 23.10.2021.
Batistić Branka, 24.10.2021.
Pillepch Narciso, 24.10.2021.
Linić Anka, 25.10.2021.
Peranić Tonica, 28.10.2021.

Patrik Grozdanić, 29.07.2021.
Ana Čeprnja, 12.09.2021.
Mario Randelj, 5.9.2021.
Nika Bradetić, 12.09.2021.
Loren Juričić, 25.09.2021.
Franka Zurak, 25.09.2021.
Andrej Zjača, 01.06.2021.
Aria Gashi, 05.10.2021.
Rafael Čančarević, 02.10.2021.
Lucija Jurčić, 18.10.2021.

Megan Sutlović, 20.10.2021.
Borna Mauhar, 02.11.2021.
Vid Juričić, 22.02.2021.
Frida Ferenčić, 04.11.2021.
Fatih Ćufta, 28.05.2021.
Adrijana Etemaj, 30.11.2021.
Borna Stojković, 06.12.2021.
Pero Džinić, 22.11.2021
Irina Grubješić, 06.07.2021.

Kakva je bila 2021. godine, po čemu ćete je 
pamtiti? 
Protekla godina bila je puna uzbuđenja, od lokalnih 
izbora u vrijeme pandemije, do brojnih projekata i 
povratka manifestacija u sasvim drugačijim uvjeti-
ma. Bez obzira na sve poteškoće, veseli me činjenica 
da smo realizirali gotovo sve planirane projekte od 
rekonstrukcije i uređenja igrališta Jama, početka ob-
nove fasade na Osnovnoj školi Čavle, novog sustava 
grijanja na plin u Domu kulture Čavle i Čebuharovoj 
kući, obnove ambulante na Čavlima, obnove boćar-
ske dvorane na Hrastenici kojoj smo popravili krov i 
zamijenili sve prozore na boćalištu, nove međukatne 
konstrukcije u galeriji Kaštela Grobnik, obnove sjever-
ne kule i otvorenje novog multimedijalnog centra, ali 
i uređenje novog vidikovca ispred Sokolane te obno-
vili spomenik Soboli. Kompletno smo obnovili bivši 
boćarski klub Bajci koji će uskoro potpuno opremljen 
postati Klub umirovljenika Čavle i mjesto druženja, 
edukacije i susreta generacija. Na Platku je započela 
izgradnja nove žičare vrijedne preko 30 milijuna kuna, 
a koje financira PGŽ. Iz razvojnih sredstava Vodovoda i 
kanalizacije, te Hrvatskih voda utrošeno je smo u ovoj 
godini gotovo 3 milijuna kuna na nove vodovodne i 
kanalizacijske ogranke na Hrastenici i u ulici Gorica u 
Mavrincima. U suradnji sa županijskim cestama uredi-
li smo raskrižje kod OŠ Čavle i dodali mu nogostup, a 
sanirali smo i brojne druge komunalne probleme od 
potpornih zidova u Podrvnju i Cerniku, do cesta i obo-
rinske odvodnje diljem općine. Godina je bila izuzetno 
uspješna i u pogledu europskih i nacionalnih natječaja 
i zahvaljujući svim tim uspješnim projektima u iduću 
godinu ulazimo bogatiji za čak 19 milijuna kuna. Naj-
veći od svih tih ugovora je Ugovor o sufinanciranju 
izgradnje interne ceste u zoni proizvodne namjene 
Soboli I2 vrijedan preko 10 milijuna kuna kojeg smo 

IVANA CVITAN POLIĆ, načelnica Općine Čavle

Godina 2022. bit će godina za pamćenje 

potpisali sa MRRFEU a sredstava nam dolaze iz OP 
Konkurentnost i kohezija. Nakon uspješno provedene 
javne nabave u posljednjem tjednu 2021. potpisali 
smo Ugovo o izgradnji s tvrtkom GP Krk d.o.o., a ra-
dovi počinju u siječnju 2022 te će biti gotovi do kraja 
godine. Bolji kraj godine nismo mogli ni poželjeti.

Na što se posebno želite staviti naglasak da će 
se realizirati 2022. godine? 
2022. godina bit će stvarno godina za pamćenje. O 
tome svjedoči i proračun od gotovo 55 milijuna kuna 
od čega 25 milijuna kuna ide za izgradnju i održavanje 
komunalne infrastrukture. Najveći dio za izgradnju 
ceste u zoni Soboli, ali i za čitav niz drugih projekata 
poput uređenje zidova na groblju Grobnik, proširenje 
javne rasvjete na Platku, ishodovanje dozvola za ceste 
Podbrdo i Lećin u Mavrincima, te dozvole za međukat-
nu konstrukciju u Malom domu Platak. Veliko izdvaja-
nje, preko 10 milijuna kuna ići će za predškolski odgoj 
i obrazovanje gdje moram istaknuti novi projekt koji 
je 100% financiran sredstvima iz Europskog socijal-
nog fonda. Riječ je o projektu RAST koji će se od iduće 
godine provoditi u našem vrtiću i donijeti nam pro-
duženi rad vrtića do 20 h, edukacije svih djelatnika, 
opremu za senzornu sobu, brojne programe i za dje-
cu koja nisu u vrtiću... Projekt je vrijedan čak 2.1 mil 

kn i ovim putem čestitke našem vrtiću na uspješnoj 
pripremi i povlačenju sredstava. Nastavit ćemo s ob-
novom fasade u OŠ Čavle i urediti ulazni dio škole. Za 
kulturu ide velikih 6.5 milijuna kuna od čega opet naj-
veći dio dolazi iz EU sredstava i to za projekt Povežimo 
se baštinom zahvaljujući kojem u naš Kaštel uvodimo 
multimedijalni vodič, uređujemo i opremamo galeri-
ju i uvodimo grijanje i hlađenje kojeg do sad nismo 
uopće imali. U planu je uređenje prizemlja kako bi 
se otvorili dodatni prostori za ugostiteljstvo koje je 
svakako potrebno za upotpunjivanje ponude Kaštela. 
DO kraja godine u planu je i ishodovanje dozvole za 
uređenje Doma kulture Čavle. 

Za socijalu i zdravstvo izdvojit će se 2.4 milijuna kuna 
i to za rad i opremanje Kluba umirovljenika Čavle, ali 
i za neke nove programe poput besplatnih 4D ultra-
zvuka za trudnice, a nadamo se i konačnom početku 
obnove kuće u Sisku za obitelj Hobor koja živi u našoj 
općini već godinu dana. Za sport će se izdvojiti 1.8 
milijuna kuna, a svakako treba istaknuti rješavanje 
kompletne projektne dokumentacije za uređenje po-
moćnog igrališta, rasvjete po pravilima HNS za glavno 
igralište te uređenje parkirališta uz tribine te rješava-
nje svih imovinsko pravnih odnosa koji su nas naža-
lost zaustavili u uređenju pomoćnog već u 2022. go-
dini. Kad smo kod sporta, svakako treba napomenuti 
i izradu Plana razvoja za naš Sportski centar Grobnik, 
ali i nastavak izgradnje žičare na Platku. Očekuju nas 
i vrlo velike sportske manifestacije poput Ski bike pr-
venstva na Platku te WRC rally koji će se po prvi puta 
voziti na našem području. Pred nama je svakako jedna 
uzbudljiva godina, pa sve što želim svim mještanima, 
ali i svim svojim suradnicima je puno zdravlja, snage, 
veselja i da svi skupa uspješno zaplovimo u 2022 go-
dinu.

S.B.C. 

NORBERT MAVRINAC, predsjednik Općinskog vijeća Čavle

Kvaliteta života svih naših mještana
Kakva je bila 2021. godina? Po čemu ćete je 
pamtiti?
Godina 2021. bila je izborna godina. Vijećnici su me 
jednoglasno izabrali za predsjednika Općinskog vijeća 
na čemu im se od srca zahvaljujem. Ovu ćemo godinu 
svakako pamtiti po pandemiji, raznim mjerama sto-
žera, ali i po potpisivanju ugovora za gradnju ceste u 
industrijskoj zoni Soboli. Posebno ćemo je se sjećati 
po velikim srcima naših mještana za stradale u potre-
su. Osim toga, pamtit ćemo je po najvećem proraču-
nu od 54 milijuna kuna, koji je izglasalo preko 90% 
vijećnika.

Što se planira u 2022. godini, što će se 
realizirati, što posebno želite istaknuti?
Mislim da moja vizija budućnosti Općine Čavle nije 
samo moja, nego je dijeli velika većina vijećnika i vi-
jećnica. To je da kvaliteta života svih naših mještana, 

od onih najmlađih do mještana treće životne dobi, 
nastavi rasti iz godine u godinu. Trudimo se našim 
mladima stvoriti uvjete za napredovanje te vjerujem 
da će oni donijeti prosperitet našoj Općini. 

U 2022. godini izgradit će se cesta u poslovnoj zoni 
Soboli. Na realizaciji projekta radilo se dugi niz go-

dina, ali dočekali smo je i počeli su radovi koji će se 
skoro u cijelosti financirati iz različitih fondova za što 
je zaslužna uprava na čelu s načelnicom. Istodobno se 
nadam da ćemo riješiti svu potrebnu dokumentaciju 
za izgradnju ceste u Industrijskoj zoni Mavrinci jer bi 
to otvorilo vrata novim investicijama i novim radnim 
mjestima. Također će se nakon više od 40 godina iz-
graditi nova sedežnica na Platku. Žičara će osigurati 
manje gužve i omogućiti skijanje većem broju posje-
titelja. U 2022. godini otvorit će se dnevni boravak 
za naše sumještane treće životne dobi bogat raznim 
sadržajima. Konačno, realizirat će se mnogobrojni 
radovi na Kaštelu u Gradu Grobniku, prikupljati pro-
jektna dokumentacija za nogometno igralište Adele 
Bebe Haramije te obnoviti Osnovna škola Čavle uz još 
mnoge druge projekte kojima ćemo svjedočiti.

S.B.C.
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frankopanski adventfrankopanski advent

Pjesmom zbora OŠ Čavle i postrojavanjem frankopanske straže 
u drevnom je kaštelu u Gradu Grobniku otvoren prvi Grobnički 
frankopanski advent. Uz tisuće lampica i blagdanskih ukrasa, 

kočiju i konje, Frankopane i njihovu stražu,viteza i princezu, vilenja-
ke, odličnu glazbu i mnogo raznovrsnog sadržaja odličnog blag-
danskog raspoloženja nije nedostajalo.   
Bilo je tu kreativnih dječjih radionica od izrade ukrasa i pisanja 
pisma djedu mrazu do prezentacije izrade maski grobničkih don-
dolaša te mađioničara i iluzionista Andreja Škedela. Djeca dječjeg 
vrtića i škole organizirala su sajam prigodnih ukrasa koje su sami 
napravili, a prikupljeni novac doniran je Dječjoj bolnici na Kantridi. 
Pod voltama mogli su se kupiti proizvodi lokalnih OPG-ova poput 
nezaobilaznog sira iz Frankulina, ali i med, likeri i blagdanske ikeba-
ne udruge Vidov san. Udruga Palentar kuhala je kobasice, dondolaši 
su kuhali gulaš i palentu. Na pozornici su se izmjenjivali glazbeni 
sastavi. Restoran Castrum pripremio je frankopansko kuhano vino 
i prigodan meni. 
- Grobnički frankopanski advent održao se prvi put. Jako smo zado-
voljni i nadamo se da će s godinama postati tradicionalan. Ideja o 
njegovom održavanju javila se prije, ali je za realizaciju bila nužna 
obnova Kaštela, kazala je načelnica Ivana Cvitan Polić.
Direktor TZO Čavle, Ivan Salamon, rekao je kako je su nit vodilja bili 
Frankopani i osmišljavanje programa za sve generacije.  

Kako bi se svjetla reflektora usmjerila prema Kaštelu, najvrijednijem povijesnom zdanju u ovom kraju, Općina Čavle i njezina turi-
stička zajednica odlučile su organizirati adventsko događanje u Gradu Grobniku, ali na nov, inovativan način. Naime, posljednjih 
smo godina svjedoci poplave advenata u mnogim mjestima riječkoga prstena, pa sama ideja organizacije još jednog adventa 
nije originalna. Međutim, u konzultacijama s renomiranom tvrtkom Omnes koja se bavi organizacijom i realizacijom događanja, 
došlo se do dobitne ideje za tematski grobnički advent. Spoj je to suvremenoga i srednjevjekovnoga, Frankopana i nas. Pokazalo 
se to punim pogotkom: djeca su uživala u druženju s vitezom, učila o važnosti i nasljeđu poznate velikaške obitelji našega kraja 
i gledala predstave mađioničara, dok su odrasli uz kapljicu frankopanskoga kuhanog vina i tradicionalnu hranu uživali uz bogat 
glazbeni program. S obzirom na odličan odaziv posjetitelja već sada možemo najaviti održavanje Grobničkog frankopanskog 
adventa u Kaštelu i sljedeće godine.

PRVI GROBNIČKI FRANKOPANSKI ADVENT

Ususret Božiću uz tisuće lampica, 
Frankopane, viteza i princezu, glazbu i 
odlično raspoloženje
Pripremila: Sandi Bujan Cvečić

- Projekt Putevima Frankopana je završio u svibnju 2021. godine 
i ovakve aktivnosti su ono čemu težimo. Posebno veseli činjenica 
da prvi advent u općini Čavle nosi ime Frankopana, istaknula je 
pročelnica UO za kulturu PGŽ Sonja Šišić. Otvorenje manifestacije 
popratila je i direktorica TZ-a Kvarnera Irena Peršić Živadinov, koja 
je kazala da Grobnišćina baštini svoju kulturu, povijest i tradiciju, 
a zahvaljujući ulaganjima sada sve to može biti u funkciji turizma. 

U manifestaciju su bile uključene brojne udruge s područja Grobni-
ka i okolice, među kojima Frankopani Drivenika i Trsata, Frankopan-
ska straža, Mesopusna kumpanija Grad Grobnik, Udruga Palentar, 
Grobnički dondolaši, Udruga Vidov san, djeca Dječjeg vrtića Čavlić, 
učenici osnovne škole i lokalni OPG-ovi. Koordinatori svih zbivanja 
bili su direktor TZO Čavle Ivan Salamon, voditelj Interpertacijskog 
centra Marijan Zidarić te realizator manifestacije iz agencije Omnes 
Vjeko Alilović. Načelnica Općine Čavle se posebno zahvalila i po-
kroviteljima koji su omogućili ostvarivanje ove lijepe i jedinstvene 
priče, a to su: Općina Čavle, TZ Općine Čavle, Primorsko-goranska 
županija, Centar za poljoprivredu i ruralni razvoj PGŽ, Erste bank, 
Automotodrom Grobnik i TZ Kvarnera. Kako je naglasila, sinergijom 
svih segmenata Čavle su po prvi put gostima i prijateljima s pono-
som predstavile Grobnički frankopanski advent u jedinstvenom 
ambijentu.

MARIJAN ZIDARIĆ, voditelj Interpretacijskog centra Putovima Fankopana

Advent s temom Frankopana bio je pun pogodak

Mađioničar u Kaštelu

Coffee Shop Acoustic

DV Čavlić 

OŠ Čavle

Kočija i konji s Kikovice

Otvorenje 17. prosinca

Dječje radionice s vilenjacima

Dondolaši i palenta

Djeca su uživala

Frankopanska straža

Palentar i Grajani 

Blagdanske  dekoracije

Prekasni frankopanski kostimi

Radionica izrade maske dondolaša
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iz prve rukeiz prve ruke

Poštovani gospodine Udovič, inve-
sticija koja će unaprijediti tijek ra-
zvoja Platka, kao skijaškog odredi-

šta, sigurno je gradnja nove žičare. Kako 
napreduju radovi, kolika je vrijednost 
projekta, što je učinjeno i koja je planira-
na dinamika? 
Gradnja nove žičare jednostavno je bila 
nužna za daljnji razvoj Platak. Radovi na iz-
gradnji započeli su u rujnu, a rok izvođenja 
je 17 mjeseci, s time da su radovi prekinuti 
tijekom zimske sezone i nastavit će se u pro-
ljeće. Do sada su izvedeni veliki iskopi i sve 
se odvija u skladu s planiranom dinamikom 
pa bi se skijaška sezona u 2023. trebala od-
vijati u bitno drugačijim uvjetima.   

Ta žičara imat će djelomično novu trasu, 
ali smjer isti- od dna Radeševa do vrha? 
Koje će biti njezine karakteristike? Dulji-
na, brzina, kapacitet skijaša…
Riječ je o modernoj i brzoj četverosjedežnici 
kapaciteta 2400 osoba na sat. Imat će 9 stu-
pova i 114 sjedala od kojih će 20 biti i za pri-
hvat bicikla. Ukupna visinska razlika koja se 
savladava od donje do gornje stanice iznosi 
244 metara dok je duljina trase žičare oko 
870 metara.

Postojeća dvosedežnica je zastarjela. Pri-
je svega – spora je. Koliki je njezin kapa-
citet? Hoće li ona ostati u upotrebi? 
Protok vremena učinio je svoje. Naša žiča-
ra ima gotovo pola stoljeća pa je izgradnja 
nove žičare počela u zadnji čas. Osim što 
brzinom i kapacitetom više nije u skladu s 
očekivanjima skijaša, puno veći problem 
su sve veći troškovi održavanja kao i neiz-
vjesnost hoće li se i kada nešto pokvariti. 
Kapacitet dvosjedežnice Radeševo je 900 
skijaša na sat.

Kad nekom smrkne drugom svane. Na  
taj način mogli bi komentirati prošlogo-
dišnje rezultate skijaške sezone na Plat-
ku. Zbog epidemije i mjera, čini se da bi 
posjeta na Platku i ove zime mogla biti 
rekordna?  
Prošla godina je bila specifična po velikim 
dnevnim opterećenjima koja su bila preko 
svih naših kapaciteta jer je Platak bilo jed-
no od rijetkih skijališta koja su uopće radi-
la. Dodaju li se tome epidemiološke mjere 
koje je trebalo provoditi kao i koronavirus 
koja nije zaobišao ni naše zaposlenike, do-
bavljače, servisere, a nisu nas zaobišle ni 
vremenske nepogode, iza nas je sezona za 
koju se nadamo da se u mnogo toga neće 
nikad više ponoviti. Iako su ove godine, u 
skijaškom tjednu iza novogodišnjih blagda-
na,  mjere  blaže i popularne ski destinacije 

ALEN UDOVIČ, direktor Goranskog sportskog centra

Gradnja nove moderne žičare kapaciteta 
2.400 osoba na sat unaprijediti će razvoj 
skijališta Platak

Kod donošenja odluke o zasnježenju po-
trebno je voditi računa o trendu vremena 
i energetskim troškovima kao i ekološkom 
otisku jer dva dana minusa ne znači puno 
ako iza njih dolazi period s temperaturnim 
plusevima koji će i snijeg i uložena sredstva 
doslovno preko noći istopiti. Klimatski uvje-
ti primorskog skijališta razlikuju se od uvjeta 
na skijalištima u planinskoj i kontinentalnoj 
klimi. Platak je jedinstven po svojoj lokaci-
ji, samim time teško usporediv s bilo kojim 
drugim skijalištem. Skijanje s pogledom na 
more je blagodat i posebnost koja ima svo-
ju draž, ali i svoju cijenu. Toj privilegiji i tim 
specifičnim uvjetima moramo prilagoditi 
način rada i naša očekivanja od Platka.

Kakve će biti cijene ski karata, hoće li biti 
i sezonskih karti? 
Cijene skijaških karata ostaju nepromijenje-
ne u odnosu na prošlu godinu. U ponudi 
će biti dnevne, tjedne i karte za djecu do 6 
godina i one će se od ove godine moći ku-
piti i na Platku, ali i na drugim odredištima. 
U ponudi će biti i sezonske karte s time da 
je njihova kupnja moguća isključivo na bla-
gajni skijališta.

Što se kupnje karata tiče, i tu ste pripre-
mili jednu novost. To je kupnja karata on 
line? 
Platak postaje dio velike Ski Fun obitelji 
europskih skijališta čiji popis se može vi-
djeti na stranici  https://www.mojskipass.

su za sada otvorene, vjerujemo da interes za 
Platkom ni ove godine neće biti bitno ma-
nji. Za odlazak u inozemstvo na skijanje po-
trebne su COVID potvrde, PCR testovi i razli-
čiti obrasci, a tu je i neizvjesnost oko granica 
pa će se dio skijaša ipak odlučiti bijeli tjedan 
provesti na „domaćem terenu“.
Ono što je prošle godine bila dodatna ote-
gotna okolnost je zabrana rada ugostitelj-
skih objekata što će ove godine omogućiti 
posjetiteljima dodatnu ponudu i zasigurno 
bolje iskustvo tijekom boravka na Platku 
nego što  je to bilo lani. 

Koje staze planirate osposobiti, koliko 
traka maksimalno može biti u pogonu 
ako su vremenski uvjeti dobri? 
Ako nam vremenski uvjeti budu naklonjeni 
planiramo imati otvorene sve staze - Rade-
ševo 1 i 2, Zavoj 19, Turističku stazu, Pribe-
niš, Baby lift i Tešanj. Na svim stazama osim 
Turističke i Tešnja od ove godine imamo i 
mogućnost zasnježenja pa ako i ne bude 
prirodnog snijega, ali bude minusa, na Plat-
ku će se moći skijati. Zasnježenje će se raditi 
po prioritetima – najprije Radeševo, zatim 
Pribeniš pa Baby lift.

Kada se upale topovi? Podsjetite nas - 
koliko mora biti snijega na stazi, kakve 
temperature i vlažnost?
Skijanje je na Platku trebalo početi uoči Bo-
žića, no toplo vrijeme, kiša i južina, pokvarili 
su planove. Za kvalitetno prekrivanje staza 
umjetnim snijegom i stvaranje optimalne 
podloge, potrebno je 4 do 5 dana. Uz tem-
peraturu i vlažnost zraka, kod zasnježenja je 
bitna i temperatura vode i tla te po moguć-
nosti period bez jakog vjetra kao i povoljan 
temperaturni trend. U našim klimatskim 
uvjetima nije jednostavno zaokružiti sve te 
parametre da bi proizvodnja umjetnog sni-
jega bila ekonomski i ekološki racionalna. 

si. Osim uobičajene kupnje na blagajni 
skijališta, skijaške karte za Platak od petka 
17. prosinca 2021. mogu se kupiti i na svim 
benzinskim postajama Petrola u Hrvatskoj 
i državama u regiji u kojima Petrol posluje. 
U prodaji će biti dnevne i tjedne karte kao 
i karte za djecu do 6 godina.  Sezonske 
skijaške karate moći će se kupiti isključivo 
na blagajni Platka.

Kako kupiti skijašku kartu?
Kada kupac odabere vrstu skijaške karte 
koju želi kupiti, prodavač će obraditi njego-
vu narudžbu i izdati mu dnevnu ili tjednu 
skijašku kartu. Prilikom prve kupnje kupac 
polaže kauciju u protuvrijednosti 3 eura 
za Key Card koji može zadržati i višekratno 
koristiti ili vratiti na isto prodajno mjesto i 
uz predočenje računa zatražiti povrat kauci-
je. Nove skijaške karte na Key Card se mogu 
upisati tek nakon što su prethodno kuplje-
nje karte iskorištene.   
Kupci Key Carda imaju direktan pristup ži-
čarama i ne moraju više odlaziti na blagajnu 
skijališta nego direktno odlaze na žičare i 
vučnice opremljene Ski data čitačima. Key 
Card nije prenosiv što je uz opće uvjete na-
vedeno na računu. Reklamacije su moguće 
isključivo uz predočenje računa stoga je 
preporuka račun sačuvati do iskorištenja 
usluge.
Cijene skijaških karata i ostalih usluga koje 
nudi Goranski sportski centar ostaju nepro-
mijenjene u odnosu na prošlu godinu. Sve 
informacije o radu skijališta mogu se pro-
naći na mrežnoj stranici Platka. Korisnicima 
je na raspolaganju e-mail platak@gsc-pgz.
hr kao i prodaja@mojskipass.si kao i mobil-
ni broj +38540252800.

Imate li podatak kada je na Platku bio 
rekordan broj ljudi, koliko je ski karata 
tada prodano? 
Zapravo je po broju skijaških dana i pro-
ju prodanih karata najbolja do sada bila 

sezona 2017./2018.  u kojoj smo imali 100 
dana skijanja, 88 tisuća posjetitelja i 22 tisu-
će prodanih karata dok smo prošle godine 
imali svega 29 skijaških dana tijekom kojih 
smo prodali 16 tisuća ski karata, ali je Pla-
tak tijekom tih 29 dana posjetilo preko 60 
tisuća posjetitelja! Ako ove podatke stavi-
mo u prosječne dnevne vrijednosti, onda 
ispada da smo u rekordnoj zimskoj sezoni 
2017/2018 imali prosječno 880 posjetitelja 
dnevno i prodavali prosječno 220 skijaških 
karata, dok se u skijaškoj sezoni 2020/2021 
ta brojka  popela na 2.200 posjetitelja dnev-
no i prodavali smo prosječno 552 karata iz 
čega je vidljiv pritisak, opseg i količina posla 
uz dodatne poslove zasnježenja kojih ranije 
nije bilo kao ni specifičnih okolnosti uzroko-
vanih pandemijom.

Je li Stožer propisao mjere za skijalište? 
Koje će to biti? Hoće li biti ograničeni 
broj ski karata u prodaji? Druge mjere? 
Za sada nemamo nikakvu informaciju o 
potencijalnim ograničenjima pa se iskreno 
nadam da će tako i ostati. Ipak smo na otvo-
renom, no pratimo aktualnosti vezane uz 
omikron i peti val pa ćemo se prilagođavati. 
Osim skijašima, Platak vole i izletnici, zalju-
bljenici u snijeg, šetnju i sanjkanje. Što će  
biti moguće ove zime raditi na Platku oni-
ma koji ne skijaju?  Tu je sanjkanje, najam 
opreme, šetnica oko jezera, dječja igrališta, 
dva doma, tri kafića…
Radi te svoje jedinstvene lokacije, udaljen 
svega 20 minuta vožnje od prvih plaža, 
Platak je podjednako popularan ljeti i zimi. 
Ljeti za bijeg od vrućina, zimi za uživanje u 
snijegu, dobroj hrani, šetnjama, igri i sanjka-
nju, planinarenju... Sve popularniji je i među 
biciklistima, zadnjih godina i ski bikerima 
koji će ove godine na Platku imati među-
narodno natjecanje. Dolaskom na Platak u 
bilo kojem dijelu godine - zasigurno nećete 
pogriješiti!

 Sandi Bujan Cvečić  

Nova trasa žičarePočetak  radova na žičari

Alen Udovič

Stara žičara

Vizualizacija nove žičare Žičara prilagođena i prijevozu bicikala

https://www.mojskipass.si
https://www.mojskipass.si
mailto:platak@gsc-pgz.hr
mailto:platak@gsc-pgz.hr
mailto:prodaja@mojskipass.si
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turizamturizam

DIGITALIZACIJA TURSTIČKE PONUDE NOVI TURISTIČKI MARKETINŠKI POTEZ

Navike turista su se značajno promijenile u odnosu na ne tako 
daleku prošlost, posebice u ovim vremenima, prepunim di-
namike i neizvjesnosti. Sigurnost je svakakona prvom mjestu 

kod odabira destinacije i smještaja, no drugu veliku ulogu imaju 
ona odredišta koja znaju dobro promovirati sve svoje vrijednosti, 
osiguravajući turistima jednostavan pristup svim potrebnim infor-
macijama.
U vremenima gdje smo svi izloženi rapidnim promjenama zbog 
više faktora uključujući i svjetsku epidemiološku situaciju, primora-
ni smo tražiti nove i inovativne pristupe, a sve kako bi osigurali kon-
kurentnost, povećali vidljivost našeg mjesta i okolice kao turističke 
destinacije, a time i Vaših smještajnih jedinica.
Cilj nam je svim dionicima u turističkom segmentu, pružiti dodat-
nu opciju za povećanje zadovoljstva gostiju tijekom boravka, čime 
zasigurno možemo povećati profitabilnost i šansu za ponovni 
dolazak.  
Ovim putem želimo vas  informirati da smo za vas investirali u 
inovativnu mobilnu aplikaciju „GUIDE for YOU“. 

Turistička zajednica predstavila 
besplatnu mobilnu aplikaciju 

risnicima, a ciljem jednostavnog pristupa informacijama od njiho-
vog interesa.

ŠTO VAMA I VAŠIM GOSTIMA OMOGUĆUJE APLIKACIJA “GUIDE 
FOR YOU”?
Radi se o mobilnoj aplikaciji koja gostima nudi sve potrebne infor-
macije u rješavanju izazova gostiju za jednostavnim pronalaskom 
autentičnih kulturno-turističkih proizvoda i ostalih usluga tijekom 
boravka.
Tu se nalazi opis ponude po kategorijama, popis restorana, izleta, 
povijesnih znamenitosti, vanpansionske ponude te ostale važne in-
formacije unašoj okolici. Uz izbor jezika unutar aplikacije, gosti će 
moći samostalno kreirati savršen odmor bez stresa i napora.
Aplikacija je za u osnovnom obliku, potpuno besplatna, čime nas 
potiče da ju iskoristimo u njenom punom obimu i obavijestimo 
Vaše goste o njoj. 
Uz sve navedeno što aplikacija nudi, ona Vam može pružiti i kom-
pletnu uslugu personalizacije aplikacije kako bi ju mogli prilagoditi 
svakom iznamljivaču ili pružatelju usluga hrane i pića,  odnosno že-
ljama gostiju. 
Konkretni koraci za preuzimanje besplatne mobilne aplikacije GU-
IDE for YOU:
• Google Play Store – https://play.google.com/store/apps/detail-
s?id=guide.foryou
• App Store – https://apps.apple.com/app/id1510285185
Nakon preuzimanja APP skenirajte QR/KOD ili upišite kod 51219-
0001 za BESPLATNO korištenje: Isti kod ćete dati vašim gostima kod 
dolaska. Svaki iznamljivač i ugostiteljski objekt te turistički, sportski 
ili kulturni sadržaj dobit će QR kod koji može isprintati i postaviti u 
svoje smještajne objekte. 
U slučaju potrebe za pomoći u korištenju, GUIDE for YOU možete 
se obratiti na mail: info@guideforyou.info
U zajedničkom je interesu da se aplikacija koristi što učestalije, kako 
bi svi gosti koji posjete naš kraj imali sve mogućnosti i informacije 
na dohvat ruke i na jednoj platformi. 

Ivan Salamon 

GUIDE for YOU je mobilna aplikacija koje omogućuje dionicima 
u turističkom sektoru rješavanje izazova turista za jednostav-
nim pronalaskom autentičnih kulturno-turističkih proizvoda i 
usluga, kako na području lokalne zajednice tako i mnogo šire.  
Mobilna aplikacija GUIDE for YOU koristi jednostavno digitalno su-
čelje (user-friendly), pružajući informacije o kvalitetnim turističkim 
sadržajima, namijenjenim prvenstveno turistima kao krajnjim ko-

TZ ČAVLE DOMAĆIN 
TURISTIČKIM AGENCIJAMA 

 
STAZOM SVETOG BARTOLA 
Pet kilometara dugom šetnjom dvadesetak su-
dionika prošetalo je Stazom svetog Bartola uz 
vodstvo direktora TZO Čavle Ivana Salamona. 
Okupljanje je bilo pred Domom kulture, nakon 
čega su šetači razgledali crkvu sv. Bartola o kojoj 
je govorio župnik Domagoj Duvnjak. Najatrak-
tivniji je bio uspon križnim putem na grobničkoj 
čakavici do Cerničkog vrha.

S.B.C. 

 NA PLATKU POSTAVLJENA 
STANICA ZA POPRAVAK 
BICIKALA

Predstavnike turističkih agencija: Katarina line, 
Da Riva i Cromatours iz Opatije te Via Mea iz 
Crikvenice ugostila je Turistička zajednica općine 
Čavle kako bi im pokazala kulturno-povijesnu 
baštinu i gastro ponudu Grada Grobnika s namje-
rom da ovu destinaciju uvrste u ponudu izleta za 
organizirane grupe turista. Predstavnici agencija 
obišli su kaštel, crkvu i vidikovac. 

S.B.C. 

Turističke zajednice riječkog prstena i grada Rijeke zajedničkim 
su sredstvima osmislili zanimljiv turistički proizvod koji obu-
hvaća razgled općina Čavle, Jelenje, Bakar, Kraljevica, Kostrena 

te gradova Kastav i Rijeka. Influenceri koje na Instagramu i drugim 
društvenim mrežama prate tisuće ljudi objavljivali su lijepe foto-
grafije i zanimljive impresije. Putopis je objavljen i na stranici Putni 
Kofer, a ugostili smo Antoniju Blaće, Domagoja Severa i Nevenu 
Rendeli.

U našoj općini obišli su Grad Grobnik i to kaštel, vidikovac te župnu 
crkvu, ali i Platak. U Jelenju su posjetili mlin na Rječini i kovačiju, a 
vozili su se quadovima. Gastronomske specijalitet kušali su u Ma-
lom domu, Castrumu i Aerosteaku. 

Evo što su napisali: 

Ljubav na prvi pogled ipak postoji! Proveli smo tri dana u riječkom pr-
stenu koji je stvoren za stvaranje novih uspomena. Zatvorite oči i na 

Angažiranjem Influencera do novih gostiju
Pripremila: Sandi Bujan Cvečić

trenutak zamislite netaknutu prirodu koja vas okružuje, očarani ste 
laganim mirisnim povjetarcem i toplim zrakama sunca. Na samo ne-
koliko kilometara nalaze se brojne povijesne utvrde koje vas vode na 
putovanje kroz povijest. Tu su i živopisni pogledi koji pucaju na najljep-
še prirodne atrakcije, kristalno čisto more, mediteransko bilje, nevjero-
jatne plaže i tradicionalna jela koja se prenose generacijama. 

Život na Grobniku ipak se malo razlikuje od života u velikim 
gradovima, a već na prvom koraku susrećemo stanovnike koji kažu da 
svoj stari gradić ne bi mijenjali ni za što na svijetu. Uz predivne poglede 
koji pucaju na najljepše domaće prirodne atrakcije, lako je osjetiti 
čari malog mjesta u kojem vlada poseban mir i spokoj u zraku. Kratki 
predah od kvarnerske bure potražili smo u ljupkom kafiću Castrum 
koji se nalazi unutar zidina impresivnog frankopanskog kaštela te u 
ugodnom ozračju davnih vremena kušali Promex likere, domaće sire-
ve, maslinovo ulje, džem i frankopanski kruh peknjice Čavjanka koji je 
raznježio naša nepca.

Na parkiralištu na Platku postavljena je stanica 
za popravak bicikala. Na njoj se nalazi zračna 
pumpa s više ventila, stalak za odlaganje, odvi-
jač, dva seta kutnih odvijača, ravni viličasti ključ, 
podesivi viličasti ključ te poluge za gume. Stani-
ca ima i pumpe za punjenje kotača dječjih, ali i 
invalidskih kolica. Inače, Platak ima osam bicikli-
stičkih staza, a nerijetko se biciklisti odvaže i na 
uspon od Kikovice do Platka.  

S.B.C. 

Quadovima po Grobničkim alpama

Influenceri uživali u Castrumu Slika za uspomenu iz Kaštela

Direktor TZO Čavle s influencerima na Platku Antonija Blaće i Nevena Rendeli na Rječini 

Antonija u Aerosteaku

Quadovima po Grobničkim alpama

Slika za uspomenu iz Kaštela

Direktor TZO Čavle s influencerima na Platku

https://play.google.com/store/apps/details?id=guide.foryou
https://play.google.com/store/apps/details?id=guide.foryou
https://apps.apple.com/app/id1510285185
mailto:info@guideforyou.info
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platak socijalna skrbsocijalna skrb

Sustav pružatelja izvaninstitucijskih oblika usluga socijalne po-
moći na području Primorsko-goranske županije izrazito je razvi-
jen s kvalitetnim primjerima dobre prakse. Unatoč tome, trend 

institucionalizacije i socijalne isključenosti ranjivih skupina rastući 
je na lokalnom i nacionalnom nivou, što rezultira niskom kvalitetom 
života.  Jedan od problema koji se ističe je nerazmjer između veli-
kog broja socijalno ugroženog stanovništva i financijskih sredstva 
namijenjenih izgradnji socijalne infrastrukture. 

Na području Urbane aglomeracije Rijeka udio stanovnika treće ži-
votne dobi je značajan, čak 18.6%. Najviše ih je u gradu Rijeci, zatim 
Opatiji i općini Čavle. Taj podatak potaknuo nas je da promišljamo o 
strategiji pomoći starijim osobama na području Općine Čavle.

Institucionalna zaštita osigurana je kroz domove za starije i nemoć-
ne osobe, a najučinkovitija i najpoželjnija je izvan institucijska skrb 
kojom se prevenira i odgađa institucionalizacija naročito imajući na 
umu suvremene sustave cjelovite skrbi o starijim osobama. Promje-
ne koje donosi proces starenja, kao što su odlazak u mirovinu, po-
većani rizici od bolesti i invalidnosti, financijska ovisnost, socijalna 
isključenost i slično rezultiraju potrebom starijih ljudi za potporom 
zajednice odnosno, za razvijanjem mreža i oblika brige i skrbi o sta-
rijim i nemoćnim osobama. Zbog toga su izuzetno važne mjere i 
akcije koje se poduzimaju s ciljem očuvanja ili podizanja kvalitete 
života ranjivih skupina. Tu dolazi do izražaja značajna uloga Grad-
skog društva Crvenog križa Rijeka koje, u partnerstvu s Općinom 
Čavle, svojim aktivnostima i programima na području Općine radi 
na socijalnoj integraciji starijih osoba i ranjivih skupina. 

Mobilni timovi: dostava lijekova i namirnica te 
psihosocijalna podrška
Tijekom pružanja usluge pomoći u kući za vrijeme pandemije vi-
rusa COVID-19 prepoznata je potreba za drugim oblicima pomoći. 
Karantena u vrijeme pandemije je povećala izoliranost i socijalnu 
isključenost korisnika, posebno onih starije životne dobi. Kako bi 
omogućili lakšu prilagodbu na nove uvjete života i odgovorili na 
potrebe korisnika, nove aktivnosti prevencije institucionalizacije će 
se realizirati pokretanjem mobilnog tima zbog čega će biti moguće 
pružati usluge psihosocijalne podrške i savjetovanja. Ciljane skupi-
ne koje će ostvariti direktnu korist od projekta su starije i nemoćne 
osobe, njih tridesetak s područja Općine Čavle. Usluga pomoći u 
kući koja je predviđena ovim projektom uključuje dostavu hrane, 
lijekova, namirnica, higijenskih i ostalih potrepština budućim kori-
snicima.

Projekti u skladu s europskim ciljevima: socijal-
no uključivanje i dostojanstvo 
Cilj projekta u skladu je sa Strategijom Europa 2020 (smanjenje 
broja ljudi koji žive u siromaštvu/socijalnoj isključenosti ili su izlo-
ženi riziku) i s Europskom platformom protiv siromaštva i socijalne 
isključenosti. Projekt direktno doprinosi Strategiji razvoja i Socijal-
nom planu Primorsko goranske županije, Strategiji razvoja Urbane 
aglomeracije Rijeka i Planu razvoja Grada Rijeke 2030. Vjerujemo 
da  će projekt doprinijeti socijalnom uključivanju ranjivih skupina 
i osjećaju osobnog dostojanstva što će u konačnosti rezultirati do-
brobitima za našu zajednicu u cjelini.

RIJEKA ZAJEDNIŠTVA:  
PROJEKT GRADSKOG DRUŠTVA CRVENOG KRIŽA RIJEKA I OPĆINE ČAVLE

Unaprjeđenje postojećih i uvođenje 
novih usluga skrbi za starije  
stanovnike općine Čavle Piše: Petra Šuljić, savjetnica načelnice za zdravstvo i socijalnu skrb 

Općine Čavle i predsjednica Gradskog društva Crvenog križa Rijeka 

Pružam ruke: 5 žena obilazi 30 starijih  
sumještana i pomaže im u kućanstvu
Gradsko društvo Crvenog križa Rijeka u suradnji s Općinom Čavle, 
Područnom službom HZZ Rijeka i Centrom za socijalnu skrb Rijeka 
početkom 2021. godine započelo s provođenjem projekta „Pružam 
ruke“. 

je pet žena koje svakodnevno brinu u svojim korisnicima. Pomažu 
im u ostvarivanju prava (zdravstvene zaštite i socijalnih prava), u iz-
vršavanju obaveza (plaćanje računa i druge obaveze), u održavanju 
čistoće kućanstva, nabavci namirnica i podizanju lijekova, kuhanju, 
šetnji i ostalim poslovima koje nisu u mogućnosti sami obaviti. U 
većini kućanstava njihova je prisutnost od neprocjenjive važnosti 
jer, osim pomoći u kući korisnicima pružaju ruku, osmijeh i toplu 
riječ. Pokazuju da starije osobe nisu zaboravljene, da su još uvijek 
važne i da se društvo za njih brine te svojim prisustvom u njihovim 
domovima doprinose smanjenju osjećaja usamljenosti koji pogor-
šava depresiju i utječe na mentalno zdravlje starijih osoba. 

Rudica, Ines, Klementina, Jadranka i Tamara – 
vrijedne žene – čavjanske gerontodomaćice 
Hrabre i vrijedne žene koje našim sugrađanima donose osmijeh i 
toplinu su Rudica, Ines, Klementina, Jadranka i Tamara. Svaka od 
njih u ovom trenutku ima po šest korisnika tako da je u ovom tre-
nutku u projekt uključeno 30 starijih osoba. U ovih osam mjeseci 
rada,  gerontodomaćice Gradskog društva Crvenog križa Rijeka, 
obuhvatile su ukupno 40 starijih sugrađana i podijelile preko 400 
paketa higijenskih potrepština. 

Umirovljenici i osobe treće životne dobi  jedna su od najranjivijih skupina u društvu 
i dodatno su pogođeni okolnostima pandemije. Potrebe za socijalnim uslugama 
za starije u budućnosti će biti sve potrebnije. Tu dolazi do izražaja značajna uloga 
jedinica lokalne samouprave koje svojim aktivnostima i programima rade na so-
cijalnoj integraciji starijih osoba gradeći uzajamne socijalne odnose i pripadnost 
široj zajednici. Cilj projekta je povećati socijalnu uključenost starijih osoba kako bi 
se potaknulo njihovo sudjelovanje u društvu kroz  provedbu i razvoj niz socijalnih, 
društvenih i edukativnih aktivnosti i programa, unaprjeđenje zdravlja te potica-
nje uključivanja u aktivnosti zajednice. Iz navedenog razloga oformit će se Klub 
umirovljenika Čavle koji će biti otvoren za sve osobe starije od 54 godina s pod-
ručja Urbane aglomeracije Rijeka (bit će pružene usluge za minimalno 150 osoba) 
. Predviđena lokacija projekta je bivši boćarski klub (naselje Buzdohanj)  koji će biti 
opremljen kroz ovaj projekt, a čija je adaptacija pri završetku.

S obzirom na to da je tu riječ i naglasak na aktivnostima i programima za stariju 
populaciju, sam Klub će voditi voditelj kluba koji će biti zadužen za brigu o klubu, 
u smislu osmišljavanja i raspoređivanja dnevnih, tjednih i mjesečnih aktivnosti su-
kladno projektu. Dakle, tu je i ta komponenta zapošljavanja jedne osobe.

Projekt obuhvaća sljedeće aktivnosti:

1.  Provedba aktivnosti i programa za aktivno socijalno uključivanje starijih oso-
ba-provedba niza radionica i edukacija s temama: služenje računalom, hortikultu-
ralne radionice, plesni tečaj, besplatno pravno savjetovanje, mjerenje tlaka i razine 
šećera u krvi na tjednoj bazi, prevencija bolesti srca i krvožilja, prevencija demen-
cije, padova kod odraslih i osteoporoze, zdrava prehrana za starije osobe(kuhajmo 
zajedno i zdravo),kako se nositi sa starijom dobi, rano otkrivanje dijabetesa, odla-
zak u prirodu i organizirane šetnje (izleti) i drugo.

2. Opremanje kluba osnovnom i specijaliziranom opremom-nabava namještaja, 
informatičke opreme (računala, tv,) ,razne opreme za tjelovježbu, nabava druš-
tvenih igara (šah, elektronski pikado, karte, čunjevi, boće itd.) ,urbane opreme za 
vanjski prostor ,nabava vozila (za prijevoz teže pokretljivih osoba i omogućavanje 
sudjelovanja u radu i aktivnostima kluba), specijalizirane opreme (tlakomjeri,  in-
halatori, štake, defibrilator, hodalica, setovi za mjerenje šećera u krvi).

Potrebno je istaknuti da za one koji su sami, bez obitelji, ovo će biti mogućnost za 
svakodnevno druženje i socijalizaciju. Programi će biti u potpunosti besplatni, što 
je izuzetno značajno s obzirom na male mirovine jer upravo financije često spreča-
vaju umirovljenike da se bave raznim aktivnostima kojima žele. Vrijednost cjelo-
kupnog projekta je 1.377.480 mil kn i 100% je financiran kroz Operativni program 

Prva polovica godine bila je usmjerena na pronalaženje i zapošljava-
nje 15 žena koje se iz raznih razloga, iako najčešće rodno uvjetova-
nih, nalaze u nepovoljnom položaju na tržištu rada. Zapošljavanjem 
na projektu postale su dio radno aktivnog stanovništva te time i 
konkurentne na tržištu rada. Njihovoj većoj zapošljivosti svakako 
doprinosi edukacija za gerontodomaćice kojom su povećale efi-
kasnost pružanja skrbi svojim korisnicima, ali i stekle diplomu koja 
doprinosi  njihovoj konkurentnosti. Aktivnosti Gradskog društva Cr-
venog križa Rijeka po tom pitanju nastavljaju se i u sljedećoj godini 
kada planiramo, u suradnji s Područnom službom HZZ, organizirati 
edukaciju o mogućnostima samozapošljavanja i traženja zaposle-
nja. Cilj nam je da educirane, osposobljene i motivirane žene steknu 
kompetencije koje će im koristiti i nakon završetka projekta kako bi  
lakše došle do zaposlenja i kako bi stečena znanja mogle primjenji-
vati  kod raznih poslodavaca, ali i u slučaju samozapošljavanja.  

Osim uključivanja žena u radno aktivno stanovništvo cilj projekta 
je i pružiti ruku našim starijim i potrebitim sugrađanima kako bi ih 
uključili u život zajednice i povećali razinu kvalitete njihovog života. 
Kako bi se to omogućilo, za rad na području Općine Čavle zaposleno 

Sve je veća potreba starijih ljudi za potporom zajednice, odnosno 
za razvijanjem mreža i oblika pristupanja brizi i skrb o starijim i 
nemoćnim osobama zato ne čudi da je naša usluga prepoznata u 
društvu te je potražnja za našom pomoći velika. Kako bismo mogli 
udovoljiti zahtjevima formirali smo listu čekanja  na kojoj se trenut-
no za područje Općine Čavle nalaze dvije osobe.

Projekt vrijedan 1,4 milijuna bespovratnih  
sredstava 
Važno je istaknuti da se projekt „Pružam ruke“ iz programa Zaže-
li-faza II (UP.02.1.1.13.032) financira u potpunosti (100%) sredstvi-
ma iz Europskog socijalnog fonda, u okviru Operativnog programa 
Učinkoviti ljudski potencijali 2014. – 2020. To omogućuje da je uslu-
ga koju gerontodomaćice pružaju u sklopu projekta za korisnike 
potpuno besplatna te zbog toga i svima dostupna. Ukupna vrijed-
nost projekta iznosi 1.391.490,00 kn a projekt traje 18 mjeseci, do 
1.7.2022. godine odnosno, usluga pomoći u kući za starije i potrebi-
te osobe traje do 1.5.2022. Osim na području Općine Čavle projekt 
provodimo i na području Grada Rijeke gdje je zaposleno 10 žena 
koje brinu o preko 60 korisnika. S obzirom na to da se ova vrsta us-
luge pokazala potrebnom u zajednici nadamo se da će biti moguće 
nastaviti s projektom i u narednim godinama.      

Uređuje se Klub umirovljenika u Bajcima

učinkoviti ljudski potencijali, a traje 2 godine. Partneri u projektu su Gradsko 
Društvo Crvenog križa Rijeka i Udruga umirovljenika Čavle.
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razvojni projekti

Komunalna vijest godine za Općinu Čavle mogla bi 
glasiti ovako: 10. siječnja 2022. godine započet će 
radovi na cesti u Poslovnoj zoni Soboli I2. Za izvo-

đača radova u ovom mega-kapitalnom projektu vrijed-
nom više od 15 milijuna kuna izabran je GP Krk, radovi bi 
trebali biti dovršeni do kraja iduće godine. Poslovna zona 
Soboli l2 tako će konačno ispuniti svoju svrhu i namjenu, 
cesta je bila posljednja prepreka na tom putu. A uzme 
li se u obzir interes koji vlada oko Poslovne zone Soboli 
l2 vrijedi se nadati da desetogodišnje čekanje, kao i sav 
trud uložen da bi se ovaj projekt iznio do kraja, nisu bili 
uzaludni.

CESTA PREDUVIJET RAZVOJA ZONE I 
NOVIH ZAPOŠLJAVANJUA
- Cesta će riješiti infrastrukturu u Poslovnoj zoni Soboli. 
Planski imamo nekoliko poslovnih zona, osim zone Cer-
nik kod Metroa i zone Soboli koja de facto nema infra-
strukture, niti jedna nije u funkciji. Problem Općine Čavle 
je taj da nema zemljište i morali smo otkupiti zemljište 
da bismo uopće imali na čemu izgraditi svoju cestu. To je 
bio dugotrajan i mučan proces kojega smo uspješno za-
vršili u Sobolima, a osamdeset posto toga je riješeno i za 
K1, buduću cestu koja bi trebala riješiti potez od Metroa 
prema Baćini. Po istoj metodi po kojoj smo riješili Soboli 
planiramo riješiti i K1 u budućnosti, s time da je ta in-
frastruktura puno manje zahtjevna od ceste u Poslovnoj 
zoni Soboli, koja naprosto ima takvu konfiguraciju tere-
na. Dakle, u Sobolima imamo dužinski kilometar ceste, a 
gotovo 15 milijuna kuna radova, što je čini jako skupom 
cestom. Tu su dva spoja s državnom cestom, treba uzeti 
u obzir i raskrižja, radimo rasvjetu, vodu, upojne bunare 
jer tamo imamo problema sa slivnim vodama. Pritom, 
nekoliko puta se trasa ceste izmještala, trebalo je udo-
voljiti svima od kojih smo otkupljivali terene, govori 

PREDSTOJEĆA GODINA OSTAT ĆE ZAPAMĆENA PO REKORDNOM PRORAČUNU I VELIKIM KOMUNALNIM PLANOVIMA

Kreće izgradnja ceste u Poslovnoj zoni Soboli, 
2022. bit će godina velikih projekata

Ivana Cvitan Polić, načelnica Općine 
Čavle. Poslovna zona Soboli s tom 
će cestom napokon zaživjeti.

SLJEDEĆI KORAK 
POSLOVNA ZONA 
MAVRINCI 
- Bez te ceste nitko nije mogao 
dobiti građevinsku dozvolu u zoni. 
Kada je naša cesta dobila građevin-
sku dozvolu, odmah je građevinsku 
dozvolu dobila i tvrtka Pag 91, nji-
hov skladišni prostor je sada prak-

tički pred završetkom. Također, P audio je s našom gra-
đevinskom dozvolom dobio građevinsku dozvolu za onu 
svoju drugu halu. Interes je ogroman. Želja nam je riješiti 
i Poslovnu zonu Mavrinci, riješili smo 80 posto terena, ali 
zbog nerazumjevanja vlasnika ne možemo riješiti sto 
posto. No, iduće godine, već je pokrenut proces, idemo 
na novu lokacijsku dozvolu i izvlaštenje. Nemamo druge 
opcije. Na taj način otvorit će nam se tereni s gornje i do-
nje strane, koji bi svi zajedno bili zaokruženi u Poslovnu 
zonu Mavrinci. U budućnosti je ideja da se cesta proširi 
iznad Metroa prema općinskim terenima. 

2022. GODINA PROJEKATA U KAŠTELU, 
KLUBU UMIROVLJENIKA I VRTIĆU  
Budući da će krenuti kapitalnim projektom izgradnje 
ceste u Sobolima jasno je da će 2022. godina biti godina 
velikih projekata. Planovi komunalnih radova to samo 
potvrđuju.
- Osim ceste Soboli imamo Kaštel gdje idemo u postav-
ljanje multimedije, odnosno uvođenje virtualne stvar-
nosti. Nabava nije dovedena do kraja jer je u tijeku rok 
za žalbe, radovi su procijenjeni na 1,7 milijuna kuna, a 
dobivamo dvadestak tableta i punktove po Kaštelu koji 
pričaju priču. Tu je i uređenje i opremanje galerije, što 
su radovi vrijedni 1,5 milijuna kuna, a ako bude raspi-
san natječaj Ministarstva kulture prijavit ćemo i projekt 
ojačanja svih nosivih zidova da bismo nekom budućem 
ugostiteljskom objektu mogli omogućiti da može sigur-
no ući u nekakvo uređenje. Ako Ministarstvo ne raspiše 
natječaj morat ćemo to sami iz naših sredstava, naravno 
onoliko koliko budemo mogli. Klub umirovljenika Bajci 
nam donosi zapošljavanje jedne osobe, nabavku auto-
mobila za potrebe kluba, čitav niz radionica, izleta za 
penzionire i sve će im biti besplatno do polovine 2023. 
godine budući da će se klub financirati novcem iz europ-

skih fondova. Imamo veliki projekt RAST, kojega je prija-
vio dječji vrtić Čavlić, to je sto posto financiran projekt u 
vrijednosti od 2,1 milijuna kuna, a donosi nam senzornu 
sobu za djecu s poteškoćama kompletno opremljenu 
u prostorijama novoga vrtića i edukaciju za specifična 
znanja za odgojitelje, kao i za produženi rad vrtića. 

OSIM KOMUANLNE INFRASTRUKTURE, 
OVA GODINA IMAT ĆE FOKUS NA 
DOMU, NOGOMETNOM IGRALIŠTU I 
ČITAONICAMA 
Od velikih investicija imamo završetak projektne doku-
mentacije za Dom kulture Čavle, završit ćemo dokumen-
taciju za cestu u zoni K1, riješit ćemo ulice Podbrdo i Le-
ćin, krećemo s obnovom čitaonica, prvo ćemo napraviti 
jedno kozmetičko uređenje čitaonice u Gradu Grobniku 
da bi ona postala funkcionalna i bolje iskoristiva, ali 
ćemo napraviti i projekt za energetsku obnovu čitaonice 
Cernik. Napravit ćemo projektnu dokumentaciju za obo-
rinsku odvodnju od Start Funa, odnosno od kafića Ivano 
do semafora na Čavlima. Kompletno je gotova projektna 
dokumentacija za pomoćno igralište Grobničana, ra-
svjetu po zahtjevima HNS-a za glavni teren i pomoćno 
igralište, a velika nam je želja u 2023. godini riješiti 
umjetnu travu na pomoćnom igralištu. Također, zajedno 
s Gradom Bakrom i Općinom Jelenje prijavili smo pro-
jekt i na jedan norveški fond za fotonaponske elektrane 
na Boćarskom domu Hrastenica, dvorani u Mavrincima, 
krovu tribine NK Grobničan i Domu kulture Čavle. Za-
jedno sa PGŽ nastavljamo s fasadom na Osnovnoj školi 
Čavle. Procjenjena vrijednost svih ovih radova samo u 
izgradnji je 19 milijuna kuna, a to bez održavanja cesta, 
javne odvodnje, zaključit će Ivana Cvitan Polić. 

Kristian Sirotich 

SANACIJE, REKONSTRUKCIJE, IZGRADNJE...

U Općini Čavle radno je bilo i u drugoj polovici 2021. godine.
Osim što je moderniziran sustav grijanja u Domu kulture, napravljena je i plinofikaciju Čebuharove kuće, sa struje se prešlo na plin jer je to puno ekonomičnije. U ulici Podopora napravljen 
je novi potporni zid, u suradnji s ViK-om zamijenjeni su privatni kućni priključci s javnim, jer su mještanima pucale cijevi, napravljena je ograda, sada dolazi i asfalt. Ukupna vrijednost tih 
radova iznosila je 300 tisuća kuna. 

Napravljena je sanacija spojnog puta između ulica Gaj i Get u Cerniku nasuprot crkve, na taj način riješen je dugogodišnji problem s urušavanjem potpornog zida i pješačkog puta koji je spajao 
gornji dio naselja s donjim. Na četiri lokacije napravljeni su zahvati na oborinskoj odvodnji, riješena je i ojačana međukatna konstrukciju na Kaštelu Grobnik, ukupna vrijednost tih radova 
iznosila je 424.068 tisuća kuna, Ministarstvo kulture projekt je sufinanciralo s 200 tisuća kuna, i sada je sve spremno za uređenje kata koji do sada nije bio statički ispravan.  

U Bajcima je uređen Centar za pružanje usluga pomoći starijim osobama sveukupne vrijednosti 854,394 kuna, s time da je Ministarstvo regionalnog razvoja taj projekt sufinaniralo sa 150 
tisuća kuna. S idućom godine aktivno će krenuti projekt Kluba umirovljenika, koji će sto posto biti financiran iz Europskog socijalnog fonda. 

Napravljena je sanacija krova na Zdravstvenoj stanici Čavle, u dvije su faze zamijenjeni prozori u Boćarskom domu Hrastenica, ugrađeni su termostati za bolje raspolganje toplinom i saniran je 
krov koji je propuštao, sveukupni radovi iznosili su 190 tisuća kuna. Novi vodovod, kanalizacija i asfalt napravljeni su u ulici Gorica, a sve osim asfalta financirano je razvojnim sredstvima ViK-a.  

K.S.

 Potpisivanje ugovora za cestu u zoni u Sobolima  Potpisivanje ugovora za cestu u zoni u Sobolima Počinje izgradnja ceste vrijedne čak 15 milijuna kuna 
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Proračun u malom
OPĆINE ČAVLE ZA 2022. g.

Pripremila:  
Tamara Kovačić Relja

Što je proračun i zašto je bitan?
Proračun je temeljni financijski dokument u kojem su iskazani svi planirani godišnji prihodi i primici te rashodi i izdaci 
Općine Čavle i proračunskog korisnika Dječjeg vrtića Čavlić.
Proračun u malom je sažetak Proračuna Općine Čavle za 2022. godinu u kojem su predstavljeni planovi i aktivnosti 
Općine vezani uz funkcioniranje, održavanje te unapređenje i smjer razvoja Općina Čavle.
Proračun Općine Čavle usvojen je na sjednici Općinskog vijeća održanoj 15. prosinca 2021.godine u iznosu od 
54.094.050 kn.

Što sve možete saznati iz  Proračuna?
- Koliki su i koji ukupni prihodi Općine
- Koliki su ukupni rashodi Općine
- Što sve Općina financira
- Koliko se novaca troši na općinsku upravu
- Koliko novaca odlazi na komunalnu djelatnost i uređenje prostora
- Koliko se novaca troši na kulturu, znanost i sport
- Koliko novaca Općina izdvaja za financiranje dječjih vrtića, a koliko za osnovne škole i socijalnu skrb

Gdje možete pronaći Proračun?
Proračun je objavljen u Službenim novinama općine Čavle i na www.cavle.hr. 

Proračun Općine Čavle za 2022. 

Prihodi poslovanja 47.767.050
Prihodi od prodaje nefin.imovine 350.000

Rashodi poslovanja 27.335.050
Rashodi za nabavu nefin.imovine 24.927.600

Izdaci za financ.im. i otplatu zajmova 1.831.400
Primici od fin.im. I zaduživanja 856.000

Višak prihoda 5.121.000

Prikaz udjela prihoda
Općina Čavle je 2021. godine uvela lokalnu riznicu za svoje proračunske korisnike. Od objedinjenog proračuna dio 
rashoda za zaposlene i materijalne rashode odnosi se na proračunske korisnike.

Općina Čavle 46.102.600 85,23%
Dječji vrtić Čavlić 7.991.450 14,77%
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Odakle novac dolazi u općinski proračun?
Pomoći – sredstva koja doznačavaju institucije i tijela EU, Primorsko-goranska županija, ministarstva za određene 
namjene i projekte.
Prihodi od poreza – najvažniji udio čini porez na dohodak, i inače čine najveći udio prihoda proračuna Općine Čavle, 
ali u  2022. godine su pomoći najveći prihod proračuna.
Prihodi po posebnim propisima – odnosi se na komunalnu naknadu, komunalni doprinos i ostale prihode po 
posebnim propisima.
Višak prihoda – u 2021. godini planira se ostvarenje viška prihoda koji će se prenijeti u 2022. godinu i utrošiti na 
kapitalne projekte.
Prihodi od imovine – odnose se na prihode od iznajmljivanja poslovnih prostora i javnih površina.
Primici od zaduživanja – odnose se na dugoročno zaduživanje za gradnju poslovne, javne i komunalne infrastrukture. 
Prihodi od prodaje nefinancijske imovine – odnose se na prodaju zemljišta i stanova.
Prihodi od pruženih usluga odnose se na prihode od pružanja usluga vođenja i obračuna vodne naknade Hrvatskim 
vodama.
Kazne se odnose na kazne koje naplaćuje prometni i komunalni redar te ostale kazne.

1 Pomoći 19.448.900 35,95%
2 Prihodi od poreza 15.185.000 28,07%
3 Prihodi po posebnim propisima 10.667.000 19,72%
4 Višak prihoda 5.121.000 9,47%
5 Prihodi od imovine 2.046.150 3,78%
6 Primici od fin.imovine izaduživanja 856.000 1,58%
7 Prihodi od prodaje nefin.imovine 350.000 0,65%
8 Prihodi od prodaje i pruženih usluga 250.000 0,46%
9 Kazne 170.000 0,31%

UKUPNO 54.094.050

Što su i kako se smiju trošiti namjenski, a kako nenamjenski prihodi?
Namjenski prihodi mogu se koristiti za zakonom propisane namjene, a nenamjenski za financiranje škola, vrtića, 
knjižnica i rashoda poslovanja.
Namjenski prihodi dolaze od:
- Komunalne naknade
- Komunalnog doprinosa
- Spomeničke rente
- Prodaje zemljišta
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- Prodaje stanova
- Boravišne pristojbe
- Sredstava drugih proračuna

Namjenskim prihodima financira  se:
- Održavanje komunalne infrastrukture
- Izgradnja komunalne infrastrukture
- Izgradnja kapitalnih objekata

Kamo novac odlazi?
Rashodi za zaposlene su rashodi za ukupne plaće, doprinose i naknade za zaposlene u tijelima općinske uprave i 
Dječjeg vrtića Čavlić.
Materijalni rashodi se odnose na tekuća i investicijska održavanja objekata, komunalne infrastrukture, materijal, 
energiju i ostale rashode potrebne za funkcioniranje uprave i proračunskih korisnika.
Financijski rashodi su rashodi kojima se pokrivaju troškovi kamata, bankarskih usluga i usluga platnog prometa.
Subvencije se odnose na poticanje poduzetništva i subvencije KD Autotrolej d.o.o.
Pomoći se odnose na sredstva koja se uplaćuju korisnicima drugih proračuna.
Naknade građanima su naknade kojima općina pomaže starijima, nemoćnima i socijalno ugroženim mještanima.
Ostali rashodi su sredstva kojima se  financiraju razne udruge s područja kulture, sporta i civilnog društva na 
području Općine Čavle.
Rashodi za nabavu nefinancijske imovine se odnose na općinske investicije i kapitalne projekte.

1
Rashodi za zaposlene ukupno
Rashodi za zaposlene uprava i 
načelnica
Rashodi za zaposlene vrtić
Rashodi za zaposlene EU – vrtić
Rashodi za zaposlene EU projekti

8.677.750
2.481.000

4.947.000
901.400
348.350

16,04%

2 Materijalni rashodi 9.933.600 18,36%
3 Financijski rashodi 177.200 0,33%
4 Subvencije 2.565.000 4,74%
5 Pomoći 464.000 0,86%
6 Naknade građanima 1.974.500 3,65%
7 Ostali rashodi 3.543.000 6,55%
8 Rashodi za nabavu nefin.imovine 24.927.600 46,08%
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novosti

Obilježen završetak obnove spomenika 
podhumskim žrtvama u Sobolima

Spomenik podhumskim žrtvama, rad akademskog kipara Šime Vukasa, obnovljen je zajedničkim 
snagama Primorsko-goranske županije, Općine Čavle i Općine Jelenje. Impresivan spomenik s 
91 štitom, kao podsjetnik na 91 strijeljanih mještana Podhuma na Memorijalnom groblju u spo-

men-području Soboli postavljen je 1970. godine, zub vremena činio je svoje, ali je sada zaustavljeno i 
spriječeno njegovo daljnje propadanje.
Vrijednost radova iznosila je 504.375 kuna, polovicu tih troškova snosila je Primorsko-goranska žu-
panija, a preostali iznos ravnomjerno su podijelile Općine Čavle i Jelenje. Sanacija je uključivala re-
konstrukciju glavnog obeliska i okolnih zidova i ploča, kao i grobova na tlu, odstranjivanje betona s 
pukotina, čišćenje armature, gletanje i farbanje spomenika izvornim tonovima, a zamijenjeni su ošte-
ćeni kameni elementi, očišćeni su kameni kubusi, vaze i nosači svijeća, zidarski su obrađeni betonski 
segmenti, a i izrađeni su i postavljeni kameni elementi koji su nedostajali na polju kosturnice.
Bilo je krajnje vrijeme da ovom mjestu damo počast kakvu zaslužuje, rekla je Ivana Cvitan Polić, na-
čelnica Općine Čavle, koja se zahvalila izvođaču radova, tvrtki Citadela, kao i Primorsko-goranskoj žu-
paniji, Općini Jelenje i jelenskoj Župi, te je najavila nastavak radova na obnovi Memorijalnog groblja, 
odnosno zamjenu reflektora, hortikulturno uređenje i uređenje spomen ploča.
Otvaranju obnovljenog spomenika nazočio je i Zlatko Komadina, primorsko-goranski župan, Robert 
Marčelja, načelnik Općine Jelenje, spomenik je blagoslovio velečasni Miroslav Pergl, a podno obnov-
ljenog spomenika svijeće su zapalili predstavnici PGŽ, Općina Jelenje i Čavle, UAB-a Čavle i Jelenje, 
UHDDR-a Grobnišćine i Jelenja, UDVDR-a Jelenja.
Nadolazeće godine obilježit će se 90 godina od podhumske tragedije, 12. srpnja 1942. godine talijan-
ski su vojnici upali u Podhum, spalili i opljačkali selo, streljali 91 mještanina Podhuma, a sve preživjele 
odveli u logore u Italiju. Kristian Sirotich 

PRVI PASTIRSKI POHOD

Nadbiskup koadjutor 
mons. Uzinić posjetio 
Čavle i Grad Grobnik 
Riječki nadbiskup koadjutor mons. Mate Uzinić početkom 
studenog pohodio je Čavle i Grad Grobnik. Uz domaćine, 
župnike Domagoja Duvnjaka i Ivana Friščića, posjetio 
je općinsku upravu na čelu s načelnicom Općine Čavle 
Ivanom Cvitan Polić i savjetnicom Petrom Šuljić koje su 
ga upoznale s radom naše općine i projektima, posebno 
radom u socijalnom resoru te suradnji s Caritasom i Cr-
venim križom.

DAN SJEĆANJA NA ŽRTVE VUKOVARA I ŠKABRNJE
Večer uoči dana sjećanja na žrtve Vukovara i Škabrnje na Trgu hrvatskih branitelja u 
Čavlima palile su se svijeće. Svijeće su zapalili načelnica i predsjednik Općinskog vijeća 
Ivana Cvitan Polić i Norbert Mavrinac te vlč. Ivan Milardović i predstavnici branitelj-
skih udruga s područja Grobnišćine i HDZ-a, kao i mnogi mještani, a sve u nazočnosti 
frankopanske straže.

KRIŽ NA GROBLJU  
Na groblju Cernik pred blagdan Svih 
svetih obnovljeni stari križ s raspelom 
postavljen je na centralno mjesto. 

MEDU 10 NAJBOLJIH  
OPĆINA U HRVATSKOJ 
Općina Čavle dobila je priznanje za izni-
man doprinos u području izdvajanja za 
obrazovanje zbog čega se nalazi među 
10 najboljih u Hrvatskoj.

Nadbiskup je nakon toga posjetio Dječji vrtić Čavlić  i 
Osnovnu školu, razgledao obje ustanove i upoznao se s 
načinom rada. Zanimljivo je bilo kada se uključio u on 
line nastavu i pozdravio učenike osmog razreda. Mons. 
Uzinić posjetio je naše branitelje, zatim i kaštel te crkvu 
Sv. Filipa i Jakova.  
Veselimo se idućem susretu i budućoj suradnji, zaključila 
je načelnica Ivana Cvitan Polić. 

S.B.C. 

S.B.C. S.B.C. S.B.C. 

Nadbiskup kod načelnice Susret u OŠ Čavle

Mons. Uzinić u crkvi sv. Filipa i Jakova

Nadbiskup kod načelnice Susret u OŠ Čavle

Mons. Uzinić u crkvi sv. Filipa i Jakova

IV Gmajna br. 60 | siječanj 2022.

Konstantna potpora obrazovanju
Općina Čavle se nalazi među 10 najboljih hrvatskih općina u području izdvajanja za obrazovanje u 2021. godini 

prema analizi proračuna. U 2022. godini nastavlja se sa  potporama za ulaganje  u obrazovanje za predškolski i školski 
odgoj.

Za školstvo se izdvaja 2.154.000 kn kroz stipendije (340.000 kn), sufinanciranje prijevoza studentima, produženi 
boravak (300.000 kn), besplatne udžbenike za potrebite, sufinanciranje uređenja fasade starog dijela škole te 
uređenja učionica i otplatu kredita za dogradnju škole (1.234.000 kn).

Dječji vrtić Čavlić broji 245-ero upisane djece u 9 vrtićkih i 5 jasličkih skupina u tri objekta o kojima brine 50 
zaposlenika. Za 2022. godinu vrtić ima planiran proračun u iznosu od 7.991.450 kn. Općina Čavle kao osnivač 
ustanove izdvaja 4.249.500 kn,  direktno za sufinanciranje rashoda za zaposlene te za osiguranje vrtićkih mališana.

Koliko se ulaže u odgoj i obrazovanje, vidljivo je i kroz projekt RAST – Različiti i sretni – projekt sufinanciran 
u potpunosti EU sredstvima. Projekt će se provoditi kroz period od 20 mjeseci. Omogućiti će se produljeni rad 
vrtića, opremanje senzorne sobe te brojne edukacije odgajatelja uz dodatna zapošljavanja stručnog tima. Ukupna 
vrijednost projekta kroz dvije proračunske godine iznosi 2,1 milijun kuna.

Socijalna osjetljivost proračuna
Kao i svake godine, proračun polaže pažnju i na socijalno najosjetljivije skupine. Program socijalne skrbi planira 

sredstva od 1.807.450 kn za pomoći socijalno ugroženim obiteljima, skrb za osobe treće životne dobi, pomoć za 
novorođenčad te projekt Klub umirovljenika Čavle u potpunosti financiran sredstvima EU.

Projekt će se provoditi kroz dvije proračunske godine u ukupnom iznosu od 1.375.000 kn. Planira se opremanje 
objekta Kluba umirovljenika Čavle te će se nakon toga provoditi niz radionica za mještane starije od 54 godine. Planira 
se zapošljavanje voditelja projekta, koji će na raspolaganju imati osobno vozilo također nabavljeno sredstvima iz 
projekta, kako bi Klub umirovljenika učinili što  dostupnijim našim korisnicima. Tijekom 2022. godine ukupno su 
planirana sredstva od 845.450 kn. 

Program zdravstvene zaštite angažira 609.000 kn za preventivne preglede, prehranu dojenčadi, akcije u zdravstvu.

EU prihodi i pomoći iz nacionalnih sredstava postali glavni izvor prihoda
Brojni kapitalni projekti financiraju se iz EU sredstava i sredstava iz nacionalnih izvora (Ministarstva, Primorsko-

goranska županija).
- Izgradnja interne ceste u zoni Soboli I2

Projekt vrijedan 16.900.000 kn koji će se provoditi kroz dvije proračunske godine i koji je sufinanciran 
sredstvima EU u iznosu od 10.220.000 kn,  te sredstvima Ministarstva regionalnog razvoja i EU fondova u 
iznosu od 3.000.000 kn. Projektom će se omogućiti aktiviranje zone Soboli I2.

- Povežimo se baštinom
Projekt od 3.677.000 kn sufinanciran sredstvima EU sa 78,8% iznosa, odnosno ukupno 2.900.000 kn te 
sredstvima iz nacionalnih izvora u iznosu od 120.000 kn. Tim projektom urediti će se prostor Kaštela kao 
multifunkcionalan prostor sa multimedijalnim vodičima.  Općina ujedno planira utrošiti 850.000 kn na 
uređenje palasa i sjeverozapadne ugaone kule što je kandidirano i na natječaj Ministarstva kulture.

- Uređenje zaštitne ograde i potpornog zida na Groblju Grobnik
Projekt vrijedan 292.500 kn sufinanciran sredstvima EU u iznosu od 198.000 kn.

- Rekonstrukcija Doma Čavle
Planira se izrada projekta za unutarnje uređenje Doma kulture.

- Proširenje javne rasvjete
Prema zahtjevima mještana i potrebama uočenim nakon modernizacije javne rasvjete, pristupiti će se 
proširenju javne rasvjete na nekoliko lokacija u ukupnoj vrijednosti od 200.000 kn.

- Izrada projekata za uređenje Malog doma na Platku, čitaonice Grobnik, čitaonice Cernik
 
Kako do informacija?
Službena stranica Općine Čavle: www.cavle.hr
Facebook stranica Općine Čavle:          https://hr-hr.facebook.com/opcina.cavle/ 
Pravo na pristup informacijama:          https://www.cavle.hr/pravo-na-pristup-informacijama/ 
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darivanjaprojekti

Kristian Sirotich

Početkom prosinca u Domu kulture Čavle završen je projekt 
modernizacije sustava grijanja, nakon više od čeetrdeset godi-
na zamijenjena je kotlovnica koja više i nije bila sigurna za kori-

štenje. Puštanjem u rad novog sustava završila je druga faza rekon-
strukcije objekta koji u Općini Čavle i na čitavoj Grobništini uživa 
posebni društveni značaj. Vrijednost radova iznosila je 1,5 milijuna 
kuna, izvođač je bila Tehnička radionica sa Viškova, a sami radovi bili 
su logičan slijed nakon što je napravljena prva faza, odnosno nakon 
što je na račun energetske obnove odrađena zamjena fasade, stola-
rije i krova u projektu ukupno vrijednom 4,3 milijuna kuna. 

Plin umjesto kotlovnice na lož ulje 
- U drugoj fazi projekta  išli smo na modernizaciju sustava grijanja, 
odnosno novu kotlovnicu koja je dosadašnje grijanje na lož ulje 
prebacila na plin. Infrastruktura plina nam je prošla po Čavlima i za-
ista je bilo samo pitanje dana kada ćemo krenuti s tim projektom. 
Naravno, bilo je i pitanje novaca. Kompletan projekt je financiran iz 
proračuna Općine Čavle, vrlo smo zadovoljni odrađenim poslom. 
Sada je riješeno kompletno grijanje čitavog doma, a u nekoj ka-
snijoj fazi kada bude završena rekonstrukcija unutarnjeg uređenja 
Doma, pristupit će se  i rješavanju pitanja hlađenja. Vrijednost inve-
sticije u ovoj drugoj fazi rekonstrukcije iznosila je 1,5 milijuna kuna, 
kaže Ivana Cvitan Polić, načelnica Općine Čavle.

Napravljeno idejno rješenje unutarnjeg uređenja
Naredni korak u rekonstrukciji Doma Čavle je unutrašnje uređenje, 
velik dio posla već je odrađen, no još dosta toga treba napraviti da 
bi se pristupilo radovima. 

- Napravljen je projektni zadatak i idejno rješenje. Detaljno je ra-
zrađen raspored budućih prostora općinske uprave unutar samo-
ga Doma, s time da je naglasak da se zadrže svi postojeći zakupci 
u Domu. Dakle, i pošta i banka, kao i prostori koji su komercijalno 
iznajmljeni. Ideja je da se pošta preseli u prizemlje gdje je sada DVD 
Čavle, općinska uprava dolazi na kat gdje je pošta, do nje će se do-
laziti postojećim stubištem i liftom koji bi trebao biti na prostoru 
sadašnje Turističke zajednice Općine Čavle. Samim time Turistička 
zajednica bi došla u Čebuharovu kuću, koja bi postala etno kuća 
Grobnišćine i sjedište TZ Čavle. I to bi bilo trajno rješenje, time bi-
smo zaključili taj golemi posao, govori Ivana Cvitan Polić.

Prvu fazu radova sufinancirali su Ministarstvo graditeljstva i prostor-
nog uređenja te Fond za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost iz 
Europskog fona za regionalni razvoj, Ministarstvo regionalnog ra-
zvoja i EU fondova, ESIF kredit za energetsku učinkovitost, Primor-
sko-goranska županija i Općina Čavle, druga faza u potpunosti je 
financirana proračunskim sredstvima Općine Čavle, ali treća faza to 
ne  bi trebala biti.

- Imamo nešto i građevinskih radova pa podliježemo građevinskoj 
dozvoli. Nekakva je ideja da to sve s dozvolama izguramo do kraja 
iduće godine pa da budemo spremni za prijavu na nekakve natječa-
je. Financijsku konstrukciju pokušali bismo zatvoriti kroz fondove, 
čitav projekt prijavili smo u smjernicama za anglomeraciju za iduće 
financijsko razdoblje. U ovom projektu detaljno će se razraditi dio u 
kojem su svi uredi i hol, a onda odvojeno moramo razraditi koncept 
sale, a tu nam moraju pomoći ljudi koji su stručni oko tih potrebnih 
zahvata, zaključit će Ivana Cvitan Polić.

                                                                                                                               

ZAVRŠENA JE DRUGA FAZA REKONSTRUKCIJE DOMA KULTURE ČAVLE:  
MODERNI SUSTAV GRIJANJA VRIJEDAN 1,5 MILIJUNA KUNA

Dom kulture spreman za unutrašnje uređenje, preseljenje 
pošte u prizemlje, a općinske uprave na prvi kat
Ideja je da se pošta preseli u prizemlje gdje je sada DVD Čavle, općinska uprava dolazi na kat gdje je pošta, do nje će se 
dolaziti postojećim stubištem i liftom koji bi trebao biti na prostoru sadašnje Turističke zajednice Općine Čavle. Samim 
time Turistička zajednica bi došla u Čebuharovu kuću, koja bi postala etno kuća Grobnišćine i sjedište TZ Čavle, kaže 
načelnica Ivana Cvitan Polić.

 

Još jedna  pandemijska godina bliži se 
samom kraju, a većina aktivnosti bila je, 
na žalost svih nas, uskraćena. Međutim, 

dječje veselje, motivacija je svim volonter-
kama iz naše udruge i razlog da ne odusta-
nemo od barem poneke aktivnosti. A bile 
su to, prije svega, one aktivnosti koje mogu 
biti realizirane na vanjskom prostoru.
U listopadu povodom Dječjeg tjedna, igrali 
smo Igre naših nona (čunali se, igrali trilju, 
školicu, preskakali konop i igrali se balun 
itd.). Odlično smo se zabavili i još jednom 
pokazali koliko su važni zajednički obiteljski 
trenutci, druženje s prijateljima i boravak na 
svježem zraku.
Dočekali smo i najdražeg gosta, Svetog Ni-
kolu koji nam uvijek uljepša kraj godine i na 
tome mu se zahvaljujemo. Članice DND-a 
bile su mu pomagači i pripremile pakete 
za djecu (podijeljeno je ukupno oko 400 
paketa). Naravno, ne mogu ne spomenuti 
Općinu Čavle koja je uz nas sve ove godine. 
Hvala im još jednom, paketi su, kao i svake 
godine bili prekrasni. Trudili smo se da u 
njima bude nešto edukativno - slikovnice, 
društvene i didaktičke igre, kaleidoskop, 
lopte, slatkiši. Krampusove šibe su i ove go-
dine izostale, jer su sva djeca u Općini Čavle 
jako, jako dobra. 

Tradicionalna podjela božićnih paketa za umirovljenike

Od ponedjeljka, 20.12. do srijede, 22.12.2021. u Domu kul-
ture Čavle organizirana je tradicionalna podjela poklon 
paketa za umirovljenike. 

Ove je godine podijeljeno ukupno 820 paketa za osobe iz obitelji 
u kojoj jedan član ima navršenih 70 godina starosti. Paketi su se 
dijelili uz poštivanje svih epidemioloških preporuka, a podjelu su 
obavili predstavnici Udruge umirovljenika Čavle. 

POTICAJ MLADIMA 

Općina Čavle nastavlja podržavati vri-
jedne mlade Čavjančane, dodijelivši 
najuspješnijim učenicima i studenti-

ma općinske stipendije. Kao i svake godine, 
iskazan je vrlo velik interes, a osigurano je 
čak 340 000 kuna sredstava iz proračuna za 
2022. godinu.

Na ovogodišnji natječaj, prijavilo se ukupno 
85 kandidata, od kojih 11 nije zadovoljilo 
uvjete natječaja. Potpore su bile kategori-
zirane u četiri grupe: studentska, učenička, 
obrtnička i sportska stipendija, a stipen-
distima će u idućoj godini biti isplaćeno od 
300 do 500 kuna mjesečno. Iz općine nagla-

340 000 kuna stipendija za 74 mladih Čavjančana

Kraj pandemijske godine ipak obilježili 
pokloni i sretni dječji osmjesi

šavaju, kako su ove godine, svi prijavljeni 
koji su zadovoljili uvjete natječaja, ostvari-
li pravo na stipendiju.

Dodjelom obrtničke stipendije, Općina je 
pokazala svojevrsnu brigu i želju  za oču-
vanje obrtničkih zanimanja koja su deset-
ljećima bila jedan od glavnih ekonomskih 
pokretača grobničkog kraja.

Općinska načelnica, Ivana Cvitan Polić, uz 
iskrene čestitke dobitnicima stipendija, 
istaknula je kako je trud i rad stipendira-
nih nagrađen. Naglasila je i kako usprkos 
koroni i činjenici da su se ove godine sti-

Piše: Tanja Šojat, predsjednica DND Čavle    

Nastojali smo uljepšati  predblagdansko vri-
jeme i učenicima  mlađe školske dobi. Tako 
su svi učenici od prvog do četvrtog razre-
da dobili Rubikovu kocku. Dječjih osmijeha 
nije nedostajalo, a oni su nam znak potvrde 
da smo na pravom putu i motiv za nastavak 
djelovanja.
Mnogi su nam bili podrška svih ovih go-
dina te pomažu u radu udruge i realizaciji 
naših aktivnosti. Posebno hvala na podršci 
i suradnji Općini Čavle, OŠ Čavle i Dječjem 

Novi izgled hola u Domu

Stara vijećnica- novi interijer

Sustav grijanja

Nova kotlovnica  

pendijski ugovori potpisivali na prijemnom 
pultu Općine,  nisu odustali od stipendira-
nja, niti su smanjili iznose stipendija.

M. Cvetković 

vrtiću Čavlić. Koristim prigodu i zahvaljujem 
se volonterkama što tako nesebično pokla-
njaju svoje znanje, vještine i vrijeme. Vrata 
naše udruge uvijek su otvorena i za nove 
članice te, ovom prilikom pozivamo sve one 
koji žele da nam se pridruže. U ovoj godi-
ni održana je i izborna  sjednica Skupštine  
DND Čavle i registracija. Potvrđena je „stara“ 
predsjednica i ostali članovi tijela Društva. 
Djeca su najvažniji dio našeg društva. Radi-
mo sa željom da očuvamo tradiciju, njegu-
jemo ljubav prema kraju u kojem živimo te 
razvijamo stvaralačke aktivnosti u slobod-
nom vremenu. S nadom da će kad odrastu 
biti korisni članovi naše Općine i činiti sve 
da je unaprijede i da učine život ugodnim i 
sigurnim temeljem bolje budućnosti.

Želimo Vam  zdravu, sretnu i uspješnu 
Novu godinu!

Tanja Šojat, predsjednica DRUŠTVA 
NAŠA DJECA ČAVLE
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vrtićškola

M. C. 

OŠ Čavle, 8. studeni 2021.

U pratnji Župana Zlatka Komadine i pročelnice za odgoj i obra-
zovanje mr. sc. Edite Stilin, našu je školu posjetio Ministar zna-
nosti i obrazovanja prof. dr. sc. Radovan Fuchs sa suradnicima, 

tajnicom Kabineta Kristinom Gerber Sertić i glavnim tajnikom Bo-
žom Pavičinom.

Uvaženim gostima dobrodošlicu je u ime učenika, djelatnika i u 
osobno ime zaželjela ravnateljica škole Tanja Stanković naglasivši 
da se od zadnjeg posjeta Ministra Grobnišćini prilikom svečanog 
otvorenja sportske dvorane u Mavrincima, uistinu puno napravi-
lo kada je riječ o odgoju i obrazovanju na Grobnišćini. Adaptacija 
zgrade Područne škole Grobnik 2013. godine, izgradnja Dječjeg 
vrtića Čavlić, dogradnja OŠ Čavle i uređenje prilaza, dvorišta  i hor-
tikulturalnih površina oko škole 2018. godine, uređenje igrališta 
Jama 2021. godine te radovi na sanaciji i uređenju fasade starog 
djela škole najznačajniji su projekti koje su uglavnom ravnoprav-
no financirali Primorsko – goranska županija kao Osnivač i Općina 
Čavle.

U ime Općine Čavle dobrodošlicu gostima zaželio je predsjednik 
Općinskog vijeća Norbert Mavrinac.

S obzirom na epidemiološke mjere koje su na snazi, uvaženi gosti 
obišli su školu uz nazočnost ravnateljice, nekolicine djelatnika i uče-
nika 1.d razreda Erika Paravića koji je ukratko Ministru predstavio 
Grobnišćinu i ono po čemu je poznata: grobničkoj čakavici – za-
štićenom nematerijalnom dobru RH-e, grobničkim dondolašima, 
grobničkom siru i paleti kompirici, citiravši poznate riječi Ivana Br-
dara Grobniškog: Ne hjustajmo va tujinu, leh čuvajmo svoj koren, ime 
i starinu! Ravnateljica Tanja Stanković

Hrvatska Mensa, uz podršku Agencije za odgoj i obrazovanje, 
organizirala je  Natjecanje u rješavanju Sudoku zadataka za 
učenike osnovnih i srednjih škola. Na natjecanje se prijavilo 5 

678 učenika iz više od 200 škola iz cijele Hrvatske, koji su se borili za 
odlazak na državno Sudoku natjecanje.

Prva razina, školsko natjecanje, održana je  u ponedjeljak, 25. listo-
pada 2021. Našu školu predstavljalo je 23 učenika. Druga razina, 
regionalnog Sudoku natjecanja, održana je 13.studenoga 2021. na 
koju su bili pozvani učenici Juraj Stanić, 6.a, Ivano Doričić, 6.c, Ni-
kola Vlašić, 6.c, Katarina Knežević, 8.b, Jakov Deban, 8.b i Dominik 
Ivanušić, 8.c razred.

Na treću razinu natjecanja, državno Sudoku natjecanje pozvan je 
pojedinačno Jakov Deban te ekipa koju čine Ivano Doričić i Nikola 
Vlašić, učenici  6.c razreda, Jakov Deban, 8.b i Dominik Ivanušić, 8.c.

Državno Sudoku natjecanje  održano je 3. i 4. prosinca 2021. u Vo-
dicama, u hotelu Olympia. Učenike su za natjecanje pripremale nji-

Međunarodno natjecanje iz informatike i  
računalnog razmišljanja

POSJET MINISTRA RADOVANA FUCHSA I ŽUPANA ZLATKA KOMADINE ŠKOLI

OŠ ČAVLE BRONČANA NA DRŽAVNOM SUDOKU NATJECANJU U VODICAMA

hove učiteljice matematike, Ljerka Linić i Anita Štimac, koje su im 
bile  pratnja na državnoj razini natjecanja.

Učiteljice Ljerka Linić i Anita Štimac

Međunarodno natjecanje iz informatike i računalnog razmišljanja Dabar održalo se i 
ove godine, i to u razdoblju od 8. do 12. studenog. Unatoč otežanim prijavama zbog 
nastave na daljinu, natjecanju je pristupilo 25 hrabrih učenika OŠ Čavle od kojih su 

neki zadatke rješavali u školi dok su drugi to napravili iz svojih domova jer su bili u samo-
izolaciji. Od dvadeset i pet natjecatelja čak pet učenika naše škole plasiralo se među 10% 
najboljih u Republici Hrvatskoj i osvojilo Zlatnu diplomu, i to dvoje u kategoriji Mikrodabar 
(3. i 4. razredi), dvoje u kategoriji Kilodabar (5. i 6. razredi) i jedan u kategoriji Megadabar 
(7. i 8. razredi).

Čestitamo svim sudionicima natjecanja, a posebno najuspješnijima, te se nadamo da će nas 
dogodine biti i više!

Maja Rendić, učiteljica informatike

NATJECANJE DABAR 2021.
 

Vrtiću su odobrena bespovratna sredstva Europskog socijalnog fonda u iznosu od 2,1 miliju-
na kuna  za projekt pod naslovom „RAST – Različiti i sretni„. Projekt je namijenjen djeci čiji 
roditelji imaju potrebu za produženim radom i njime ćemo osigurati produljeni rad vrtića do 
20 sati. U produljenom radnom vremenu provodit će se različiti programi, zaposliti dodatni 
odgojitelji i stručni suradnici, pomoćno osoblje te didaktički opremiti vrtić. Između ostaloga, 
uredit će se i senzorna soba. Odgojno-obrazovno osoblje sudjelovat će u edukacijama, radi-
onicama, okruglim stolovima, studijskim putovanjima u svrhu unaprjeđenja komunikacije 
s djecom i roditeljima, kao i u svrhu jačanja kompetencija u području odgoja i obrazovanja 
djece predškolske dobi. Čestitke našem vrtiću i puno uspjeha u provođenju projekta u nared-
ne dvije godine!

Piše: Arlin Haramija Popović,
ravnateljica DV Čavlić

Pomalo se bliži kraj godine, koja je kao 
i prošla, bila u znaku epidemije, mje-
rama i otežanim uvjetima rada. Nasto-

jimo dječje potrebe za sadržajima i aktiv-
nostima, koji su vezani uz posjete i izlete,  
organizirati unutar ustanove. Vrlo često 
odgojitelji pripremaju predstave, igrokaze, 
radionice za djecu i roditelje, na sada mo-
deran i prihvatljiv online način. Djeca imaju 
vrlo sadržajno isplanirane dane u  vrtiću ba-
veći  se raznim temama: boravak u prirodi, 
kampanja protiv ekranizacije, učili smo važ-
nost kretanja i sporta kao i zdrave prehrane. 
Svakog mjeseca na nivou ustanove bavimo 
se zajedničkom temom kojom nastojimo 
obuhvatiti sva razvojna područja i sve vrste 
aktivnosti. Trudimo se educirati i naše rodi-
telje raznim aktualnim sadržajima i omo-
gućiti im da sudjeluju u životu i radu našeg 
vrtića. Ovim putem se zahvaljujemo mami 
Gite i Ume – Vesni Šupak Smolčić, koja nam 
je organizirala niz edukativnih radionica 

ČAROBNI BOŽIĆ VA NAJLIPŠEN MESTU NA SVITU – RAZVESELIL JE SIH.

VRNUL JE SMIH NA NAŠA LICA, DONESAL TEPLINU VA NAŠA SRCA.

DOJDI NA ČAVJU AKO SI ZGUBJEN , VA NAŠ KAŠTEL SAV OKRUNJEN.

NAŠA DICA SU FANJ TOGA BILA PARIĆALA, DEL DUŠE I RADOSTI UTKALA.

DRAGI JUDI,
SRETAN BOŽIĆ I NOVO LETO ŽELI VAN

VRTIĆ „ ČAVLIĆ“

povodom Međunarodnog dana laborato-
rijske medicine.  U studenome smo obra-
đivali temu drvo kao simbolu života,  rasta,  
promjena i različitosti. Uključili smo se u 
akciju „ Zasadi stablo, ne budi panj“ koja se 
organizira na nivou PGŽ. Tradicionalno  smo 
obilježili advent pod motom: Advent na Ča-
vji uz  posjet Svetog Nikole, Božićni sajam 
u vrtiću i Kaštelu  Grada Grobnika. Skupina 
Fijolice okitila je bor u Kaštelu za kojeg smo 
izradili mnoštvo ukrasa. 

Vrtić Čavlić je u partnerstvu s Općinom 
Čavle, aplicirao na natječaj – Nastavak una-
prjeđenja usluga za u sustavu ranog i predš-
kolskog odgoja i obrazovanja kojeg provodi 
Ministarstva rada, mirovinskog sustava, obi-
telji i socijalne politike. Moramo s ponosom 
istaknuti da smo dobili bespovratna sred-
stva Europskog socijalnog fonda za projekt 
pod naslovom „RAST – Različiti i sretni„. Vri-
jednost projekta je 2.103.193,43 kn a plani-
rano vrijeme provođenja je 20 mjeseci. 

NAČELNICA IVANA CVITAN POLIĆ: 

Čestitke našem vrtiću, 2,1 milijun kuna za  
programe i rad vrtića do 20 sati

Svakodnevno se bavimo sportom, njegova-
njem baštine našeg kraja, ekologijom, likov-
nim stvaralaštvom, značajkama Montessori 
pedagogije, šumskim vrtićem. 

Zahvaljujemo se tvrtkama Mineral d.o.o. i 
Orcus plus d.o.o. na donacijama za djecu i 
djelatnike. 

Međunarodni dan laboratorijske  

medicine- LabDay 2021

Ravnateljica Haramija Popović s ministrom Fuchsom 
na potpisivanju ugovora u Zagrebu

Ministar Fuchs i župan Komadina s malim dondolašom

Delegacija ministarstva, PGŽ, O. Čavle i Jelenje u OŠ Čavle

Ministar Fuchs i župan Komadina s malim dondolašom

Delegacija ministarstva, PGŽ, O. Čavle i Jelenje u OŠ Čavle
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kulturakultura i knjižnica dondolaši

IZBOR NOVIH KNJIGA
Pripremila: Jadranka Fućak

Za odrasle:

Za djecu i mlade:

 • DVOSTRUKI ČOVJEK – Lars Kepler (triler)
 • OBSCURITAS – David Lagercrantz (kriminalistički roman)
 • DOBRO SUSJEDSTVO – Therese Anne Fowler (roman o rasizmu)
 • MRAČNA KĆI – Elena Ferrante (roman o majčinstvu)
 • DRUŠTVO LJUBITELJA JANE AUSTEN -  Natalie Jenner
 • GOSPOĐA BLACK – Olja Knežević
 • OTOK NESTALIH STABALA – Elif Shafak (roman o nedozvoljenoj ljubavi)
 • UMRI DVAPUT – Tess Gerritsen (triler)
 • DIVNI SVIJETE, GDJE SI – Sally Rooney
 • U ZEMLJI DRUGIH (Rat, rat, rat- knjiga prva) – Leila Slimani
 • TEŽINA TINTE – Rachel Kadish (povijesni roman)  
 • GRAD U OBLACIMA – Anthony Doerr (fantastični roman)
 • MALA OAZA U KABULU – Deborah Rodriguez (roman o ženama u islamskom 

društvu)
 • OPSJEDNUTI – Witold Gombrowicz (gotičko-kriminalistički roman)
 • ŠAPAT RUŽA – Teresa Medeiros (povijesna romansa)
 • SUSANNNINA PJESMA – Stephen King (Kula tmine - 6. dio)
 • UBOJIČIN UČENIK – Robin Hobb (fantastični roman)
 • ŽUDNJA ZA SLOBODOM – Jane Feather (ljubavni roman)
 • M:  DIJETE SVOJEGA VREMENA – Antonio Scurati (dokumentarni roman o us-

ponu fašizma)
 • CRVENI ORM – Frans G. Bengtsson (povijesno-pustolovni roman)
 • TIŠINA ZA OČI – Branko Šömen (roman o holokaustu)
 • SJENA PLANINE – Gregory David Roberts (nastavak roman Shantaram)
 • SLAGALICA – Tim Weaver (kriminalistički roman)
 • LJEKOVITO BLATO -Pavao Pavličić (triler)
 • ONI 2 – Tisja Kljaković Braić
 • SVJEDOK – Danijel Špelić (kriminalistički roman)
 • HAKER – Marilena Dužman (ljubavni roman)

 • STOLAREVA kći: dnevnički zapisi - Marina Vujčić
 • SINE, IDEMO KUĆI – Ivica Prtenjača
 • ZADNJA RUKA – Renato Baretić
 • U KAVANI EUROPA: život poslije socijalizma – Slavenka Drakulić (eseji)
 • PONOVO U KAVANI EUROPA: kako preživjeti postsocijalizam – Slavenka Dra-

kulić (eseji)
 • (P)OSTATI ZDRAV: kako da srce i um postanu tvornica lijekova – Bruno Šimleša
 • CIVIL U BERLINU: i druge reportaže iz nacističke Njemačke – Antoni Sobanski
 • SPOKOJ JE KLJUČ – Ryan Holaday
 • DAH: nova znanost o izgubljenom umijeću disanja – James Nestor

 • MEDO BRUNO- HITNA POMOĆ - Benji Davies (slikovnica)
 • PETTSON I FINDUS: AUTO S PEDALAMA – Sven Nordqvist (slikovnica)
 • JURA I RAKETA ZA TUŽNE MISLI – Roman Simić (slikovnica)
 • SLON SE BOJI VODE – E. Castells i F. Endersby ( problemska slikovnica)
 • PIKNJA U BOLNICI – Julia Donaldson (slikovnica)
 • ČUDESNI DANI U MUMINDOLU: nadahnuto djelima Tove Jansson (zbirka priča za 

djecu)
 • DJEČAK KOJI JE PROPUSTIO TRENUTAK – Branka Dokić (problemska slikovnica)
 • ŠAPICE I TAJNA ZELENE LOPTICE – Slavko Sobin (priče za djecu)
 • ROWLEYJEVA STRAŠNO SIMPA PUSTOLOVINA – Jeff Kinney (humoristični roman 

za djecu)
 • TOM GATES: NAJBOLJI U RAZREDU – Liz Pichon (humoristični roman za djecu)
 • IVA, DO MJESECA I NATRAG – Roman Simić (roman za mlade)
 • PUSTOŠENJE VRAŽJEG RALA – Ransom Riggs (6. roman o domu gospođice Peregri-

ne za čudnovatu djecu)

Prof. dr. Iva Lukežić dobitnica je Nagrade za životno djelo za izu-
zetna postignuća na zaštiti i očuvanju posebnosti hrvatskog 
jezika, osobito njegova današnjeg i povijesnog čakavskog i 

štokavskog dijalektalnog korpusa, a počasna nagrada svečano joj 
je uručena krajem studenog u Pomorskom i povijesnom muzeju 
Hrvatskog primorja u Rijeci. 

Uz čestitke nagrađenima prisutnima su se prigodnim riječima 
obratili predstavnici Primorsko-goranske županije, župan Zlatko 
Komadina, predsjednik Županijske skupštine Marko Boras Mandić 
te predsjednik Županijske skupštine u prošlom mandatu Erik Fabi-
janić.

„Ovu nagradu smatram krunom svoga rada. Iako sam dobitnica 
mnogobrojnih priznanja i nagrada, upravo mi ova nagrada pred-
stavlja vrhunac djelovanja u području školstva, znanosti i kulture“, 
rekla je prof. dr. Lukežić.

Podsjetimo, nagrada za životno djelo prof. dr. Ivi Lukežić dodijeljena 
je na prijedlog i inicijativu Katedre Čakavskog sabora Grobnišćine, 
a Lukežić je svojim radom i stvaralačkim djelima, kroz bogatu znan-
stvenu karijeru zaslužila brojne nagrade i priznanja, od onih za rad s 
osnovnoškolskom djecom, nagrade Grada Rijeke za stvaralački rad 
i vrhunsko ostvarenje na području filologije, do nagrade za životno 
djelo Općine Čavle i drugo. Osnivačica je i pokretačica poslijedi-
plomskog znanstvenog studija Kroatističke dijalektologije i jezič-
ne povijesti na Filozofskom fakultetu u Rijeci te dobitnica Nagrade 

Prof. dr. Lukežić primila Nagrada za životno djelo PGŽ

Ovo je kruna moga rada i djelovanja

Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti za najviša znanstvena i 
umjetnička dostignuća 2013. godine.

Nagrada PGŽ za životno djelo, dugi niz godina dodjeljuje se istaknu-
tim fizičkim osobama koje su svojim dugogodišnjim radom, djelo-
vanjem ili postignućem dali izuzetan doprinos u području znanosti, 
kulture i tehničke kulture, sporta, odgoja i obrazovanja, zdravstva, 
socijalne skrbi, gospodarstva, humanitarnog rada, promicanja mira 
i tolerancije, zaštite okoliša te drugim oblicima društvenog rada. 

M. Cvetković 

Dondolaši su lani proslavili 20 let od 
osnutka udruge, a budući da na celon 
podrucju Grobnišćine ne postoji nika-

kvo obilježje koje bi o ovoj tradiciji govorilo i 
kada ni mesopust, došli smo na ideju izraditi 
i postaviti siluetu dondolaša kod Doma kul-
ture.  Cilj je prvenstveno da se skrene pažnja 
turistima, slučajnim prolaznicima, izletnici-
ma da postoji udruga koja njeguje tradicijske 
i nematerijalne vrijednosti ovog kraja među 
kojima je i grobnička čakavica koju prenosi-
mo na mlaje generacije. Udruga je tokon let 
zirasla u najveću, najbrojniju i najaktivniju 
udrugu na području naše općine, ali i šire, te 
se kao takva prometnula u jedan od simbola 
Grobnišćine i zaslužuje imet svoj znamen.

Dva metra visok dondolaš 
dočekivat će domaće i goste 
celoga leta 
Silueta će biti postavljena na betonsko po-
stolje na zelenoj površini između Doma 
kulture i benzinske pumpe. Izrađena je od 
lima, debljine 1 cm, na koga se lepi naljepni-
ca dondolaša va realnoj veličini, sa prednje i 
zadnje strane. Sama ploča dondolaša će bit 
dimenzija 1 x 2 metra.

QR kod i zvono za pozvonit 
Uz siluetu se postavlja i nosač s pločom na 
kojoj će bit opis dondolaša na hrvatskom 
i engleskom jeziku. Na ploči se nalazi i QR 
kod koji morete skenirat mobitelom. Taj kod 
vas vodi na stranicu na kojoj morete doznati 
grobničke nazive naše opreme, vidjeti uku-
pnu dužinu puta kuda projdemo na opiranju 
mesopusta i druge zanimljivosti. Sa dolnje 
strane ploče, nalazi se replika našeg zvonca, 
ali u umanjenoj verziji, na ki će saki prolaznik 
moć pozvonit aš je nami zvuk zvonca jako 
bitan, i on nas definira. Otkrivanje znamena 
je na Tri kraji kad zdižemo i zvonac i kad obi-
lježavamo početak pusta. 

Istu siluetu dondolaša dobit će i 
Dražice 
Istu siluetu planiramo postavit i va općini 
Jelenje aš smo mi grobnički dondolaši i pri-
hajamo z obadve općine. Od ostatka plo-
če, kako bi iskoristili sav materijal, napravit 
ćemo identičan, ali umanjeni lik, dimenzija 
12x20 cm, ki ćemo koristiti za suvenire.

Kalendar govori o prenošenju 
tradicije i zaštiti Ričine 
Ovoletnji kalendar za humanitarnu akciju 
"Dondolaši za naši" ima  tiražu od 1000 ko-
madi, cijena mu je 50 kun, a sav prikupljen 
prihod gre za kupovinu medicinskih aparat 
va Dječjoj bolnici Kantrida. Tema kalendara 
ovo leto je "familija" pa su tako na slikami 
otac i sin, nono i unuci, barba i nećak i slično.

DONDOLAŠI UNATOČ NEIZVJESNIM VREMENIMA ZBOG KORONE NASTAVLJAJU SVOJU MISIJU 
OČUVANJA TRADICIJE I OBIČAJA TE HUMANITARNOG RADA

Piše: Alen Haramija

Za 20. let udruge dondolaši će dobit 
znamen va centru Čavji

Zalažemo se za očuvanje Ričine i ranije to-
kom godine snimili smo reportažu o očuva-
nju Ričine i govorili koliko je ona bitna za naš 
kraj, pa su tako ovo leto sve slike nastale duž 
njezinoga toka.

Iako nan epidemija diktira 
zvonjavu, dolaze nan mladi  
Ča se tiče zvonjave, 2021. nam je zbog epi-
demije bila vrlo okrutna i pustila nan je samo 
jednu zvonjavu. Zato ćemo ovo leto dat se 
od sebe da 8. siječnja 2021. opet krenemo 
dobro znanom rutom i da se čuje naš zvo-
nac va skoro svakom selu naše Grobnišćine.  
Mislin da neće bit organiziranih manifestacij 
od strane općina i turističkih zajednica zbog 
kovida, ali zato ćemo mi guštat zvonit tamo 
kadi nan je najlipje, po našoj Grobnišćine. 

Tradicija gre naprvo- imamo 
deset novih člani 
Va zadnje 2 leta, dobili smo desetak novih 
članih i to nas posebno veseli, aš iako nismo 
puno mogli zvonit, mladi deški su prepoznali 
vrednost ku ima ova udruga za naš kraj, i na-
dan se da će zvonit "dokli god ih noge nose".

Tel bin se zahvalit sakon sponzoru i donatoru 
ki već godinami podupiru naše humanitarne 
akcije i ostale manifestacije jer ta podrška ne 
izostaje ni va ova teška i neizvjesna vrimena. 
Velo hvala! A posebno moran zahvalit simi 
ki nas dočekuju po selih, neretko to zgjeda 
bogato kod mići pir. Hvala van na trudu i voji 
ča zajedno z nami pomažete da se užanca ne 
zatare!

Prof. dr. Lukežić sa županom i dva predsjednika Županijske skupštine
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kaštel sport

Općina Čavle i sljedeće godine nastavlja s re-
vitalizacijom frankopanskog kaštela u Gradu 
Grobniku. Završena je javna nabava za multi-

mediju pa će tako Kaštel dobiti virtualnog vodiča koji 
će na moderan način pričati priču o povijesti Kaštela. 
Na svodu Sokolane pak postavit će se projektor na ko-
jem će biti prikazan Kaštel kroz povijest. Nastavit će 
se uređenje Galerije suvremene likovne umjetnosti, 
prostora koji koristi Katedra Čakavskog sabora Grob-
nišćine. Uz uređenje samog prostora, u prostor Galeri-
je uvest će se sustav grijanja i hlađenja.

Ulaganjem grobnički će Kaštel zasjati novim sjajem, 
udahnut će mu se novi život i privući će posjetitelje, 
zaključuje načelnica Ivana Cvitan Polić.

S.B.C. 

VODITELJ INTERPRETACIJSKOG CENTRA „PUTOVIMA FRANKOPANA”

Što možete vidjeti u Kaštelu?

Vjerujemo da su se mnogi zapitali što se doista 
zbiva u novouređenoj sjevernoj kuli Kaštela 
Grad Grobnik. Nov je prostor, uloženi su novci, 

projekt EU... S kojom svrhom? Kaštel je trebao prostor 
poput ovoga kako bi na jednom mjestu objedinio sve 
priče vezane za ovo staro zdanje, od Ilira, knezova 
krčkih (Frankopana) do danas. Nipošto nije bio lak za-
datak djelatnicima specijalizirane tvrtke Muse sve ovo 
prezentirati na muzejski način. Izvrsna je polazišna 
točka- interpretacija kulturne baštine. U osnovi, radi 
se o nešto modernijem pristupu klasičnom vođenju 
kroz građevinu ili muzejski postav. Interpretator kori-

sti postavljene informativne panoe i vizuale kako bi 
ispričao priču, a u slučaju grobničkoga Kaštela, kako 
bi s posjetiteljima otišao na putovanje od ilirskoga 
doba do Frankopana, pa sve do danas. Možemo reći 
da se, tematski, interpretacijska šetnja dijeli na tri 
cjeline: o Kaštelu, o knezovima krčkim (Frankopani-
ma) te o Krbavskoj bitci. 

Kontinuiranim radom, centar je započeo u lipnju 
2021. godine i već ga je posjetio veliki broj pojedi-
načnih posjetitelja, a i broj grupa se konstantno po-
većava. Upravo za grupe je konstruiran središnji dio 
centra koji podsjeća na amfiteatar, a optimiziran je 

za sjedenje 60 ljudi. Oni 
s te pozicije mogu pratiti 
interpretatora, vidjeti sve 
ekrane i pročitati sve nat-
pise. Zahvaljujući interpretatoru svatko ima priliku za 
razgovor i personalizirani pristup baštini. 

Pozivam vas da posjetite Interpretacijski centar „Pu-
tovima Frankopana”, vjerujem da ćete uživati u dahu 
prošlosti grobničkoga Kaštela i naučiti o ovom vrijed-
nom zdanju, važnom za obranu i opstojnost slavne 
knežije Vinodol.

Piše: Marijan Zidarić, 
voditelj IC Putovima Fran-
kopana Grad Grobnik

INTERPRETACIJSKI CENTAR PUTOVIMA FRANKOPANA GRAD GROBNIK

Uređenje galerije u Kaštelu i nabavka 
virtualnog vodiča

Stadion na Mavrincima, dom nogometaša Grob-
ničana, odnedavno ima još jedan mali plus 
u rubrici uvjeti. Naime, na glavnom igralištu 

postavljena je nova rasvjeta pa će se trenažni proces 
moći prilagoditi i igračima koji rade. Nova rasvjeta 
posljednji je u nizu brojnih zahvata napravljenih na 
Mavrincima od kada je na čelo kluba stupio Damir 
Batarelo, ambiciozni predsjednik koji Grobničan želi 
pozicionirati uz bok najvećih klubova riječkog prstena.

Zadovoljni smo suradnjom s 
načelnicom 
- Stvarno smo puno toga napravili u jako kratkom 
vremenu, renovirali smo tuševe i svlačionice, uredili 
smo prvu fazu stadiona, sada smo postavili smo re-
flektore na glavno igralište i oni su u funkciji. Imamo 
namjeru još dosta toga napraviti, uskoro krećemo s 
drugom fazom uređenja. Zamijenili smo jedan dio 
namještaja, zamijenili smo jedan dio stolarije i uskoro 
ćemo zamijeniti i drugi dio stolarije, nakon toga će 
na red doći fasada, asfalt, moramo riješiti neke stvari 
da bismo se približili dobivanju drugoligaške licence. 
Dakle, moramo staviti semafor, nove klupice, koliko 
možemo napravit ćemo sami, a za ostatak se nadamo 

Zahvaljujući Trkačko-skijaškom klubu Rijeka 
Čavle, Hrvatskom skijaškom savezu, Skijaškom 
savezu PGŽ i Općini Čavle  ove je godine održano 

21. izdanje Grobnik Open Ski Roll Cupa, tradicionalni 
„Žiletov memorijal“ jedino je brdsko natjecanje u ro-
lerima, koje je i ove godine okupilo zavidan broj do-
maćih natjecatelja u svim uzrasnim kategorijama. Na 
žalost, domaćin nije imao svojih predstavnika, što pak 
ne znači da u klubu nemaju natjecatelja.
- Broj natjecatelja nam je malo opao, trenutačno ima-
mo sedam natjecatelja u raznim uzrasnim kategori-
jama, ali nam se nekako baš taj vikend u listopadu 
dogodilo da su u vrijeme natjecanja svi naši natjeca-
telji bili na pripremama. Tih sedam natjecatelja je vrlo 
kvalitetno, bez kvalitetnih priprema nema niti kvali-
tetnih rezultata, reći će Darko Malinarić, predsjednik 
Trkačko-skijaškog kluba Rijeka Čavle.

Po medaljama nekad najbolji u 
državi 
Pred sedam natjecatelja TSK Rijeka Čavle je zimski dio 
sezone. 
- Lani je bilo dosta problema, bilo je malo snijega, 
dosta trka je otkazano. Vozimo za Hrvatski pokal, 
državno prvenstvo i otvorena županijska prvenstva. 
Vidjet ćemo što će biti od domaće sezone, a uz to 
nastupamo i na međunarodnim utrkama, ali više kao 
reprezentacija. Kako to da imamo samo sedam natje-
catelja? Jako je malo zainteresirane djece. Riječ je o 
napornom sportu, djeca se nekako više opredjeljuju 
za dvoranske sportove koji su u neposrednoj okolici 
ili u samim Čavlima. Mi na svaki trening moramo na 

STADION U MAVRINCIMA DOBIO I NOVU RASVJETU

Damir Batarelo: U kratkom vremenu uloženo 500 tisuća kuna

DARKO MALINARIĆ, PREDSJEDNIK TRKAČKO-SKIJAŠKOG KLUBA RIJEKA ČAVLE

Entuzijazmom bivših natjecatelja i članova opstao Žiletov 
memorijal

da će nam i Općina Čavle pomoći. Lokalna samoupra-
va pomaže svim klubovima, nadam se da mi nećemo 
biti izuzetak. Moram naglasiti da smo jako zadovoljni 

suradnjom s Općinom Čavle i načelnicom Ivanom 
Cvitan Polić, zaista pokušavaju pomoći maksimalno 
koliko mogu, kazat će Damir Batarelo, predsjednik 
Nogometnog kluba Grobničan.

Želimo stvoriti uvjete za drugu ligu 
Naravno da su svi ti zahvati iziskivali i znatna ulaga-
nja, nužna da bi i stadion u Mavrincima i ovaj ponosni 
89-godišnjak zasjali nekim novim sjajem.
- U prvoj fazi je uloženo negdje oko 500 tisuća kuna. 
Druga i treća faza su projekti u suradnji s Općinom 
Čavle. Sigurno nećemo stati. Tu mislim na pomoćno 
igralište, semafor, reflektore zatvaranje tribina sa 
zadnje strane da se dobiju prostori za komunalno 
društvo i za sam NK Grobničan. Predviđeno je da isko-
ristimo sav prostor koji je u sklopu stadiona, ali da u 
isto vrijeme to bude i jedan respektabilan sportski 
kompleks. Budući da želimo ishodovati drugoligašku 
licencu imat ćemo još nekih zahvata, ali ako nešto 
radimo želimo raditi dugoročno i kvalitetno pa ako to 
znači da ćemo na nešto malo duže morati pričekati 
mi smo za to spremni, nastavlja Batarelo.

Kristian Sirotich 

Platak, djeca tu gube jako puno vremena, srednjoš-
kolci primjerice ne stignu kući niti na ručak. Skijaško 
trčanje je naporan sport, velika su odricanja, ali bez 
napornog treniranja nema uspjeha i rezultata. Imali 
smo godina u kojima smo imali više natjecatelja i tada 
smo po broju osvojenih medalja bili najuspješniji klub 
u Hrvatskoj. Djeca su danas sve manje spremna odreći 
se svog komoditeta, nastavit će Malinarić.

Pred klubom novo poglavlje života   
No, sve to ne znači da se u klubu ne trude promijeniti 
trendove. 
- Na proljeće bi se trebala oformiti ekipa od jedno 
tridesetak početnika koji bi se željeli upisati, imamo 
i novog trenera koji bi s tom djecom radio. Plan nam 
je kroz igru ih uvesti u svijet skijaškog trčanja, najprije 

malo igranja, pa onda malo po malo skije, roleri... Na 
njihove prve rezultate ćemo malo morati pričekati, ali 
dugoročno ćemo sigurno od toga imati velike koristi, 
zaključit će Malinarić. Kristian Sirotich 

Medalje i pehari osvajali su se i na skijama i na rolerima

Grobnik Open Ski Roll Cup- jedino  
hrvatsko brdsko natjecanje na rolerima

Nina Broznić na Platku 2018. godine

Uređene tribine

Rasvjeta na igralištu
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sport sport

Na nedavno održanom Svjetskom prvenstvu u boćanju u talijanskom Alassiju 
hrvatski predstavnici ostvarili su itekako zapažene rezultate, a među njima 
i dvije boćarice Škole boćanja Čavle. Carrolina Bajrić i Nikol Marelja Bošnjak. 

Carrolina Bajrić u Alassiju je dva puta stala na drugu stepenicu pobjedničkog po-
stolja, postala je viceprvakinja svijeta u štafetnom izbijanju s Rijom Vojković, kao i 
u paru s Nikol Marelja Bošnjak.

Doček na Hrastenici uz šampanjac i tortu
Hrvatskim boćarima i boćaricama doček je po povratku organiziran u Boćarskom domu 
Hrastenica, a upravo su Nikol Marelja Bošnjak i Carrolina Bajrić bile najveće zvijezde 
dočeka, nagrađene su najvećim pljeskom okupljenih prijatelja, članova obitelji, 
sumještana...
Nikol Marelja Bošnjak u Alassiju je debitirala na velikoj sceni i svoj prvi nastup za-
ključila srebrnom medaljom, da je bilo samo malo više sreće mogla je biti i zlatna. 
Carrolina Bajrić znano je ime u svijetu najboljih boćarica, od 2015. godine ova se 

Unatoč činjenici da su ove, pandemijske godine, 
mnoga sportska natjecanja, na žalost, morala 
pričekati neka druga, bolja, vremena, dana 21. 

studenog 2021. u sportskoj dvorani Mavrinci, uspješ-
no je održan 9. po redu karate "Grobničan kup". Isti 
je obilježen velikim brojem natjecatelja svih uzrasnih 
kategorija, koji su na natjecanje pristigli iz svih kraje-
va Hrvatske. Točnije, na natjecanju je sudjelovalo čak 
421 natjecatelja iz ukupno 34 kluba. Na svečanom 
otvorenju prisustvovala i je načelnica Cvitan Polić, 
koja je ujedno najboljim natjecateljima uručila i od-
ličja.
Iz Karate Kluba Grobničan, koji su ujedno i domaćini 
ovog natjecanja, ističu kako su posebno ponosni na 
organizaciju ovogodišnjeg Kupa jer su unatoč svim 
izazovima, koje je donijela ova godina, uspjeli orga-
nizirati veliki sportski događaj za kojeg su se vrijedno 
pripremali i kojem su se veoma veselili i organizatori 
i sudionici. Ovom prilikom iz Karate Kluba Grobni-
čan, posebno zahvaljuju Općini Čavle na donaciji te 
ustupljenoj dvorani za ovaj sportski događaj.
Međutim, ovo nije jedini događaj koji je obilježio kraj 
godine za Karate klub Grobničan. Naime, Klub je 12. 
prosinca 2021., organizirao i polaganje za viša karate 
zvanja, kao i klupsko natjecanje gdje su uspjeli oku-
piti sve svoje članove koji inače treniraju u manjim i 
individualiziranim grupama, ovisno o uzrastu i vrsti 
treninga. 

Platak će od 28. do 30.  siječnja biti domaćin jedinstvenoga natjecanja, kakvo 
na hrvatskom tlu i hrvatskom snijegu još nikada nije održano, odnosno pro-
mocije zimskog sporta u usponu koji će zadnjeg vikenda u siječnju doživjeti 

svoju hrvatsku premijeru.  O čemu je riječ? Na Platku će, dakle, biti održano prvo 
uopće ski bike natjecanje, koje će pritom imati i međunarodni karakter budući da 
je ovaj sport na ovim prostorima tek u povojima.

Prvi ski bike klub u Hrvatskoj 
Što je uopće ski bike? Riječ je, dakle, o sportu koji nije niti skijanje, niti vožnja kla-
sičnom biciklom po snježnim padinama, ako ste slučajno na to pomislili. Riječ je o 
sportu koji je na neki način spojio biciklizam i skijanje, samo što  ski bike umjesto 
dva kotača ima – dvije skije. Ovaj iznimno atraktivan sport na Platku je pronašao 
svoj dom zahvaljujući skupini entuzijasta okupljenih oko Jure Lučića i Ski bike kluba 
Croatia.

- Mi smo prvi skijaško-biciklistički klub u Hrvatskoj i imamo priliku organizirati prvo 
međunarodno natjecanje u ovom sportu na ovim našim prostorima. Za sada nam 
se prijavilo 22 natjecatelja, uglavnom su sve to profesionalni vozači downhilla, a 
većina njih pod ugovorom je s Red Bullom. Naravno da nismo očekivali nešto takvo, 
ali Platak će nakon ovoga biti eksponiran u čitavom svijetu, tko do sada nije čuo za 
Platak, nakon ovoga natjecanja sigurno će za njega čuti, kaže Jure Lučić, predsjed-
nik i osnivač Ski bike kluba Croatia, ali jedini hrvatski licencirani trener-instruktor.

Red Bull kao sponzor garantira spektakl
Smione Lučićeve riječi imaju itekakvu podlogu, budući da se u organizaciju natje-
canja, uz Ski bike klub Croatia, Primorsko-goransku županiju, Općinu Čavle, uklju-
čio i Red Bull, a gdje je Red Bull, tu su i njihovi štićenici, tu je i spektakl.

- Utrka će se održati na stazi Radeševo 2, staza će biti zatvorena samo za taj doga-
đaj. Sve počinje 28. siječnja dolaskom gostiju, 29. siječnja imamo grupne vožnje 
po Platku na stazi i izvan nje, budući da su to sve uglavnom free rideri i vole da im 
srce malo brže udara. To će biti spektakularno. Nakon toga slijedi predstavljanje 
Sledgehammer ski bikea, doći će i vlasnik tvornice Gregor Schuster, svi ljudi moći 
će doći isprobati ski bike. Utrka će u nedjelju startati od 10 sati, bit će iznimno 
atraktivno i sadržajno za gledatelje, zabave neće nedostajati. Mijenjamo povijest 
hrvatskog sporta, nastavlja Jure Lučić.

Na Platku pišemo povijest hrvatskog sporta
Ski bike klub Croatia osnovan je na Matuljima iako je Platak njihova baza još od 
2011. godine. Nedavno su registrirani kao sportski klub, čekaju prijem u Hrvatski 
skijaški savez kako bi mogli oformiti reprezentaciju. No, podršku Primorsko-go-

NIKOL MARELJA BOŠNJAK I CARROLINA BAJRIĆ NA SVJETSKOM  
PRVENSTVU U ALASSIJU OSVOJILE TRI SREBRA ZLATNOGA SJAJA

Pljesak i ovacije za čavjanske viceprvakinje svijeta

djevojka samo jednom s velikog natjecanja vratila praznih ruku, a budući da joj 
u prebogatoj kolekciji nedostaje još samo zlatna medalja, jer ona je i suvlasnica 
svjetskog rekorda, jasno je da motiva za dokazivanje ne nedostaje.

Načelnica primila sportašice i obećala daljnju 
podršku 
- Nikako da stanem na tu najvišu stepenicu pobjedničkog postolja, ali sretna sam 
jer smo dokazali da smo na svjetskom nivou i nastavimo li ovako znam da će doći i 
to zlato, rekla je Carrolina Bajrić na dočeku.
- Bile smo jako blizu zlata, ali sretna sam jer se niti svjetski doprvak ne postaje 
svaki dan, dodala je Nikol Marelja Bošnjak, koja se zahvalila obitelji, prijateljima, 
klubu na dočeku, ali i Općini Čavle na podršci.
Viceprvakinje svijeta u pratnji njihova trenera Deana Klarića, ugostila je i Ivana 
Cvitan Polić, načelnica Općine Čavle obećala je ovim dvjema mladim i uspješnim 
sportašicama daljnju podršku. 

KORONI USPRKOS ODRŽANO VELIKO NATJECANJE

Grobničan kup okupio čak 421 natjecatelja

M. Cvetković 

Kristian Sirotich 

PLATAK DOMAĆIN JEDINSTVENOG MEĐUNARODNOG NATJECANJA

Hrvatska premijera ski bikea na stazi Radeševo 2

ranske županije imali su i prije osnivanja kluba, jer je u pitanju nešto novo, nešto 
atraktivno, a iznimno jednostavno za naučiti, naglasit će Lučić. 

- Dva puta sam bio na Europskom prvenstvu, sprijateljio sam se s Gregorom Sc-
husterom, koji je vlasnik jedine ski bike tvornice u Europi i kako znaju da živim 
na moru samo od sebe postavilo se pitanje zašto ja ne bih organizirao neko na-
tjecanje. Došao je pogledati Platak, s Alenom Udovičem smo dogovorili organi-
zaciju demo utrke, a ta demo utrka se pretvorila u međunarodno natjecanje koje 
će okupiti natjecatelje iz devet zemalja, četiri reprezentacije i  renomirane vozači, 
zaključit će Lučić. Kristian Sirotich

Doček kod Boćarskog doma Hrastenica Nikol, Carrolina i trener kod načelnice
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vicevi i dvije lijepe vijesti 

Nasmijmo se malo…

Autor: Cvetan Pelčić

U povodu blagdana svake go-
dine volonterke Crvenog kri-
ža Čavle daruju potrebite šti-

ćenike različitih ustanova. Naime, 
kao što znate  Crveni križ jednom 
mjesečno u Domu kulture u Čavli-
ma organizira akciju mjerenja tlaka 
i šećera u krvi pri čemu se prikuplja 
dobrovoljni prilog od prodaje ru-
kotvorina. Tako se svake godine sa-
kupi oko tisuću kuna koje se u vidu 
opreme, namirnica ili higijenskih 
potrepština daruje potrebitima. 
Dosad su tako akcije bile usmjerene 
na Dom za starije na Turniću i be-
skućnike u prihvatilištu na Kozali 
„Ruže svetog Franje“.   Ove godine 
21. prosinca  volonterke CK Čavle Ahel Marika, Stojanović Ljiljana i Bušljeta Stanka  
posjetile su Kuću utočišta DEPAUL  Hrvatska. To je dnevni centar za beskućnike koja 
pruža cjelovitu pomoć, a svakoga dana pripremaju 120 obroka. U dogovoru s vodi-
teljicom č.s. Veronikom Milom Popić od sakupljenog novca kupljeno je svježe meso 
i suhomesnati proizvodi u vrijednosti od 1000 kuna. Bila je to prilika i za izmijeniti 
dobre želje u povodu božićnih i novogodišnjih blagdana. Bravo! 

S.B.C. 

Prof. Grabar proslavio 75. rođendan, a dvije 
članice kluba čak 34 godine rekreacije  

VIA ROMA
Ivan je finil va “Viaromu” (Via Roma nikad 
doma) i na ulazu va pržun pita pulicaja: - 
Šinjor pulicaj, prosin vas kuliko košta jedna 
piđama? - A ča će van piđama va pržunu? 
- Pa lipo mi piše va rješenju da moran 
ležat 15 dan!

POLOMLJENI
Grobničan doživel nesriću z auton i finil va bolnici i 
dohaja mu brat va posjetu med prvimi. - No, kako si? 
Da te boli? - Vraga me ne boli, se mi j’ živo polomlje-
no! - A ča? - A rekal je duhtor da iman prelom rebra, 
frakturu mozga, iščašenje kuka, frakturu potkolenice , 
frakturu klavikule ....- i nabraja on dalje, a brat ga fer-
ma i veli: - Ma ki bi to se popamtil, znaš ča, ja ću lipo 
reć našoj materi da si ti umrl!

DIJETA
– Marijo, nikako si fanj oslabela od kako se 
nismo od pasano leto videle! Ča držiš kakovu 
dijetu? ?
– Ma kakova dijeta - mirlin, cikla i konpir!
– Kako? Ča kuhaš ili frigaš?
– Kopan!

Z LOPAČE
Pobigli Fran i Ivan z Lopače, ukrali auto na 
parkiralištu spreda bolnice i nigdi na pol puta 
prema Čavji njin nestane benzine. Veli Ivan: 
- Frane, gremo prodat auto da moremo kupit 
benzin!

KARTE NA PREGLED 
Teče ženska za buson, maše i zija kuliko god 
more:
– Fermajte bus molin vas, zakasnit ću na delo, 
fermajteeee!
Šofer nezainteresirano vozi dalje, kad najedanput 
počeli na njega zijat si va busu:
– Fermaj, kako te ni sran, počekaj nebogu žen-
sku da uđe va bus!!!
Zakoči šofer, ferma, ženska uđe va bus, predah-
ne pol minute pa zazija:
– No, dobro, ajmo sad, karte na pregled!

KALEŽ
Bil je blagdan i maša va crikvi, Ivan je šal da Mariji 
začepi usta da mu ne njurga da nikad ne gre va crikvu, 
ma prvo k maši je šal va oštariju, ma bilo j’ toga malo 
više, pa j’ najzad se nikako dovukal do crikve i sel spod 
kora i brižan zaspal. I kad je bilo Podizanje i kad je 
čul da plovan veli “Uzmite i pijte od ovoga svi...” Ivan 
se zbudi, pogjeda okol sebe si kleče, plovan drži kalež 
visoko zgora oltara, a Ivan veli: - Ma vidi malo! On pije, 
a meni ne da!

BONBONI
- Ivić, ako pogodiš kuliko bonbonih iman va 
desnoj ruki, dat ću ti si četiri? - Ja mislin 
pet!!!!

GUMA 
Ivan je vozil fića i da mu se j’ guma prošupila i ferma on fića na cesti 
i trefi dva čovika i natenta ih da mu pomoru fića na krov obrnut. I 
nastavi delat okol gume, ovi dva projdu, a dojde slučajno 
njegov sused Fran i veli mu : - Ive ča to delaš 
za majku milu? - A ča blejiš ko da nisi nikad 
videl čovika kako minja gumu na autu? - Pa 
trubilo, pa ne minja se tako guma na autu! - 
Ma jušto ćeš me ti učit kako se guma minja, 
pa već 20 let iman bicikal!

Profesor tjelesne kulture Zlatko Grabar iz Zastenica nedavno je proslavio veliki 
75. rođendan. Riječ je dobitniku najvećih priznanja u sportu- Nagrade za ži-
votno djelo Primorsko-goranske županije i Nagrade Općine Čavle, a o radu u 

svom Klubu sportske rekreacije Sportman napisao je i monografiju. Iako u mirovini, 
prof. Grabar ne miruje. I dalje redovito vježba, promovira nužnost fizičke aktivnosti 
i vježbanja te vodi sportsku rekreaciju za žene u Zastenicama.  U njegovom klubu svi 
koji dođu drugo ostaju. Tako je tu mnogo vježbačica koje treniraju 20, 25 godina, a 
dvije od njih Sonja Valjan i Lijljana Stojanović kod prof. Grabara redovito dolaze na 
rekreaciju čak 34 godine. U klubu je 13 stalnih članova s kojima se dijeli dobro i zlo. 
Tako su za rođendan prof. Grabara napravile veliku tortu, a ne sumnjamo da će torti 
biti i sljedeće godine kada će one najvrjednije i najupornije proslaviti 35 godina 
članstva u klubu Sportman koji je za sve njih puno više od sportskog kluba. Čestitke! 

S.B.C. 

TRADICIONALNA AKCIJA VOLONTERKI CK ČAVLE

Dobro je činiti dobro

KLUB SPORTSKE REKREACIJE SPORTMAN
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